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Nepomucké noviny Aktuální číslo novin vždy od 1. dne v měsíci 
ke stažení na http://noviny.nepomuk.cz.

Nepomucké noviny / červenec 2023

Periodický tisk územního samosprávného celku. 
Vydává: Město Nepomuk – www.nepomuk.cz

IČO 00256986, povolení MK ČR E 12327, 
XXXII. ročník, měsíčník, náklad 2700 ks, 
zdarma, do všech schránek ve městě, dále 
na distribuční místa Mikroregionu Nepomucko.
Redakce, příjem Inzerce: KIC – Kulturní a informační 
centrum, nám. A. Němejce 126, 335 01 Nepomuk, 
tel.: (+420) 371 580 336, e ‑mail: noviny@nepomuk.cz 
Úřední hodiny redakce: Středa 10–12, 13–16

Šéfredaktor: Bc. Hana Staňková, (+420) 371 580 336
Jazyková korektura: Mgr. Alice Baumruková Kotylová
Sazba a tisk: NAVA Tisk, s. r. o., Hankova 1455/6, Plzeň
Redakční rada: Mgr. Miroslav Anton, Karel Baroch, 
Mgr. Marie Bílková, Ing. Pavel Jiran, PhDr. Pavel 
Kroupa, Pavel Motejzík, DiS., Bc. Hana Staňková
Termíny: noviny vychází vždy 1. týden v měsíci, uzávěrky jsou 
vždy 15. den v měsíci nebo nejbližší následující pracovní den. 

Máte ‑li nějaký příspěvek i s fotografií, námět, 
návrh, připomínku, kritiku, napište nám na adresu 
redakce nebo na e ‑mail: noviny@nepomuk.cz.
Pokud si nepřejete v novinách zveřejnit své jméno, je možné 
příspěvek podepsat pseudonymem či zkratkou, ale redakce by 
měla mít možnost vás kontaktovat. 
Na anonymní příspěvky bez adresy či jiného kontaktu 
na jejich pisatele reagovat nemůžeme. Názory 
dopisovatelů nemusí vyjadřovat stanovisko redakce. 
Neoznačené články a fotografie jsou redakční.

Plzeňská filharmonie připravila pro Nepomucké Barokní večer
Ve čtvrtek 15. června se konal v kostele sv. Jakuba Většího kon-
cert k výročí 630 let od umučení sv. Jana Nepomuckého. Plzeň-
ská filharmonie pod taktovkou Adama Viktory rozezněla kostel 
barokními skladbami. V pěveckých partech se předvedla Gabriela 
Eibenová – soprán, Kai Wessel – alt, Tobias Hunger – tenor a Wolf 
Matthias Friedrich – bas. Jako koncertní mistr hrála houslistka 
Lenka Torgersen. 

foto Pavel Jiran

Do Nepomuka zavítaly Otázky Tondy Procházky
Natáčení dalšího dílu zábavné rozhlasové talkshow herce a reži-
séra Antonína Procházky proběhlo 17. května v Kulturním domě 
ve Dvorci. Hosty byli tentokráte herci Zuzana Slavíková a Josef 
Carda. Pořad bude vysílán v neděli 2. a 9. července na Českém 
rozhlasu Plzeň.

foto archiv pořadu

Den dětí byl plný her
Zábavu pro děti k jejich svátku uspořádaly jako každý rok mnohé 
obce. V Nepomuku se konal Den dětí 1. června ve farní zahradě pod 
společnou taktovkou Mateřského centra Beruška, Vlčat z Pionýrské 
skupiny Nepomuk a Svatojánského muzea. Ve Dvorci na fotbalo-
vém hřišti se v sobotu 3. června o zábavu postarala TJ Slavoj Dvorec 
společně s hasiči. Na snímku zaplněné atrakce na hřišti ve Dvorci.

foto Jiří Beroušek

Imitátor Petr Jablonský,  
foto z archivu Petra Jablonského
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Vážení čtenáři našeho měsíčníku,

Tak už je to tady: prázdniny, dovolené, 
koupání, grilování, ale také starosti s hlí-
dáním dětí a spousta jiných věcí, které 
k létu bezprostředně patří.

Chtěl bych poděkovat organizátorům 
Mírového běhu, jehož trasa vedla naším 
městem. O celé události se dočtete na dal-
ších stranách.

O zajištění sociálních služeb pro město 
i ORP se diskutovalo u „kulatého stolu“ 
za přítomnosti zástupců Krajského úřadu 
Plzeňského kraje, starostů z ORP, posky-
tovatelů služeb, ale i veřejnosti. Akce byla 
na velmi vysoké úrovni a také zde je třeba 
poděkovat organizátorům. Připomínáme 
sté výročí narození Raymonda Nouryho, 
30. výročí profesionálních hasičů v Nepo-
muku, ale také 125 let SDH Dvorec.

Rozhovor do tohoto čísla poskytl imitá-
tor Petr Jablonský, který žije nedaleko 
v Myslívě a bude mít vystoupení u nás na 
Malé letní scéně.

Chtěl bych všem popřát pěkné počtení, 
krásnou dovolenou, dětem hezké prázd-
niny a setkání ve zdraví u příštího vydání.

Vladimír Vokurka,
starosta města Nepomuk

Slovo starosty Připravujeme pro vás letní kino

Pohled na tři čápata na hnízdě se naskytl ornitologům při kroužkování ve čtvrtek 
15. června.

Pár nepomuckých čápů vyvedl mláďata

foto Vojtěch Hájek

V srpnu se bude opět promítat na hřišti u základní školy. Město Nepomuk ve spolupráci 
s KKC Přeštice nabízí následující program:

 • 9. 8. Indiana Jones a nástroj osudu, dobrodružný / akční, USA, 2023
 • 10. 8. Přání k narozeninám, komedie, Česko, 2022
 • 16. 8. Buď chlap! dobrodružný / komedie, Česko, 2023
 • 17. 8. Nikdy neříkej nikdy, komedie / romantický / drama, Slovensko / Česko, 2023

Začátky představení ve 21 hodin, vstupné 100 Kč.
Změna programu vyhrazena.
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Zveme občany na zasedání Zastupitelstva 
města Nepomuk, které se bude konat 12. září 
v sále městského muzea. Další informace 
budou dostupné na webu města.

Ministerstvo práce  
a sociálních věcí mění  
od 1. července podmínky 
pomoci občanům Ukrajiny

Příspěvek pro solidární domácnost
Částky související s bydlením budou nově od 1. července posky-
továny přímo cizincům s dočasnou ochranou (DO) společně 
s humanitární dávkou. Aby cizinec s DO měl nárok na plnou výši 
započitatelných nákladů na bydlení, musí bydlet v samostatném 
bytě, který je zapsán v evidenci bytů a smluv. Pokud nebude byt 
evidován, bude se od 1. 7. 2023 cizinci s DO započítávat nižší 
částka na jeho bydlení.

Zapsat byt do evidence může pouze jeho vlastník. Lze zapsat 
pouze samostatný byt, který je cizincům s DO pronajat celý 
k bydlení (nikoli byt ve sdílené domácnosti s vlastníkem či pro-
najímatelem). Evidence vzniká kvůli nutnosti ověřovat existenci 
bytu, na který osoby s DO čerpají podporu.

Humanitární dávka
Od 1. července se změní výše humanitární dávky. Nově budou 
rozlišovány zranitelné a nezranitelné osoby.

Humanitární dávka (HuD) bude nově pojata jako příspěvek 
na životní potřeby a zároveň příspěvek na bydlení. Zohledňo-
vat se budou veškeré příjmy a případné úspory. Podobně jako 
obdobné dávky pro české občany se bude odvíjet od životního 
a existenčního minima. Zranitelné osoby budou mít dávku vyšší.

Z jednání Zastupitelstva města 
Nepomuk (ZMN) 14. června:

•  ZMN schválilo dodatek ke Zřizovací listině Základní školy Nepo-
muk - ZŠ zřizuje od 1. 9. 2023 školní klub.

•  ZMN schválilo bez výhrad závěrečný účet města Nepomuk 
za rok 2022. Závěrečný účet bude zveřejněn na úřední desce 
a internetových stránkách města.

•  ZMN schválilo účetní závěrku města Nepomuk za rok 2022.
•  ZMN schválilo poskytnutí účelové dotace Plzeňskému kraji 

k zajištění dopravní obslužnosti v období od 11. 12. 2022 do 9. 12. 
2023 na provoz pěti párů spojů v sobotu a jednoho páru spojů 
v pracovních dnech v úseku mezi zastávkami Nepomuk, město 
– Nepomuk, žel. st. a zpět ve výši 142 tisíc korun.

Dotace Plzeňského kraje – 
Obědy do škol v Plzeňském 
kraji 2023/2024

Cílem Programu je podpora zajištění školního stravování dětí 
v mateřských školách a žáků v základních a středních školách 
(v souladu s ustanovením § 4 odst. 3 a odst. 4 vyhlášky č. 107/2005 
Sb., o školním stravování, ve znění pozdějších předpisů) ve věkové 
kategorii 2 až 26 let, kteří jsou ohrožení chudobou a materiální 
nebo potravinovou deprivací. Účelem dotačního programu je zlep-
šení podmínek pro vzdělávání dětí v mateřských školách a žáků 
v základních a středních školách tím, že bude poskytováno bez-
platné školní stravování. Předpokládá se, že dojde ke zlepšení 
školní docházky a současně dojde k začlenění dětí a žáků do tříd-
ních i školních kolektivů. Z hlediska výživových požadavků budou 
mít děti a žáci možnost konzumovat nutričně vyváženou stravu 
odpovídající současným zdravotním doporučením, připravovanou 
s ohledem na věk strávníka.

Žádosti do 31. 7. 2023 
Předpokládaný celkový objem finančních prostředků 5 000 000 Kč
Maximální požadovaná částka žádosti o dotaci 1 000 000 Kč 
Podpora z OPZ+ se poskytuje dětem navštěvujícím následující 
druhy škol a školských zařízení:
• mateřská škola,
• základní škola,
• střední škola,
• konzervatoř,
• speciální školy,
• zařízení školního stravování.

Více na webu: dotace.plzensky-kraj.cz

Lukáš Mácha, specialista DSO

Nepomucké noviny / červenec 2023

Sázejte stromy do volné krajiny 

Chtěli byste na podzim vysadit alej, sad, remízek nebo samo-
statné stromy mimo les? Díky grantovým výzvám Sázíme 
budoucnost od Nadace Partnerství můžete získat až 150 tisíc 
korun na podzimní výsadbu stromů. Výzva se zaměřuje na zlep-
šení životního prostředí ve vesnicích, městech a jejich okolí. 
Nabízí pokrytí nákladů na výsadbu, péči o stromy, odborný 
dohled nebo finance na nezbytný materiál, nářadí či dopravu.

Aktuálně jsou v nabídce dvě výzvy. Grant do 30 tisíc je ide-
ální pro spolky, neziskovky, školy nebo menší obce, které mají 
obavy z nadměrného papírování. Výzva do 150 tisíc je určená 
k financování větších projektů a mohou v ní žádat i jednotlivci. 

Příjem žádostí do 31. července 2023 
na https://www.nadacepartnerstvi.cz/Granty#vyzvy

Zdroj: Nadace Partnerství
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S pochodní od srdce k srdci

Mírový běh Česká republika 2023  
Nepomuk 16. června 2023

SRI CHINMOY ONENESS_HOME PEACE RUN

Co je mír? „Mír neznamená nepřítomnost války. Mír znamená 
přítomnost harmonie, lásky, spokojenosti a  jednoty,“ říká 
Sri Chinmoy.

Kdo je Sri Chinmoy? Je to sportovec, umělec a mírový filozof, 
který v roce 1987 založil Peace Run. Službě ideálům světové har-
monie věnoval většinu svého života. Svou životní filozofií a dílem 
inspiroval lidi nejrůznějších národů a kultur k toleranci, poro-
zumění a spolupráci. 
Za své neúnavné úsilí 
obdržel mnohá mezi-
národní ocenění.

Co je Mírový běh? 
Mírový běh – Sri 
Chinmoy Oneness 
Peace Run je neo-
byčejný běh s  hořící 
pochodní, kterou nesou 
statisíce dobrovol-
ných běžců přes více 
než 140 zemí světa. 
Pochodeň symbolizuje 
vše, co nás spojuje bez 
ohledu na naši národ-
nost, kulturu a  víru 
– symbolizuje přátel-
ství, porozumění, mír 
a harmonii. Ke štafetě 
se může připojit každý, 
vložit kousek sebe 
do pochodně a  svou 
dobrou vůli poslat dál 
do celého světa. „Když 
běžíte s pochodní dlouhé kilometry, vidíte a cítíte, že ve světě je 
plno dobrých lidí.“ Pro běžce Mírového běhu se tak zážitek přátel-
ství, míru a harmonie stává hmatatelnou skutečností.

Kdo Mírový běh organizuje? V České republice je Mírový běh 
organizován sportovci a dobrovolníky z občanského sdružení 
Peace Run. Při zajišťování běhu i dobrovolných akcí spolupra-
cují se zástupci měst a obcí, školami a místními organizacemi.

Jak to vše začalo? Účast města Nepomuk v Mírovém běhu začala 
velmi nenápadně návštěvou koordinátora trasy Vladimíra Lepiče 
v kanceláři starosty města Vladimíra Vokurky. Protože města i obce 
na trase jsou vítány, aby se ke štafetě připojily, myšlenka se zapojit 
se tak stala realitou. Spolupráce s místní samosprávou, zájmovými 
kluby, školami a dalšími dobrovolníky je nedílnou součástí úspěš-
ného průběhu celé akce. „Bez dobré vůle a přispění každého z vás 
by se tento projekt nikdy nemohl uskutečnit,“ řekl zástupce z týmu 
běžců na nepomuckém náměstí. Atmosféra byla skvělá, vzduch 
byl nabitý horkem a bouřkou, která se rychle přibližovala. Obavy 
o zdárný osud celé akce se ozývají od všech zapojených dobro-
volníků, ale všichni doufáme, že se počasí zlepší. Běžci dobíhají 
k radnici za doprovodu městské i státní policie a obloha se rázem 
změní na přívětivou a slunečnou, vše je připravené na zahájení 
a přivítání. Starosta vyzývá k pokřiku a potlesku. Máváme a zdra-
víme, je to zvláštní pocit vidět hořící pochodeň na vlastní oči. Po 
krátkém úvodu a malém občerstvení se prostor pod radnicí zaplní 

malými tanečnicemi z Volnočasového centra Fénix. Vystoupení 
šikovných dětí bere dech a tanečnice jsou odměňovány velkým 
potleskem. Lektorka Klára Šelmátová jim napovídá a ukazuje 
taneční pohyby, oči dětí i návštěvníků jsou teď upřené i na ni. „Bylo 
to nevídané, vždy nás překvapí, co ještě můžeme zažít,“ říká Vla-
dimír Lepič. Program pokračuje vystoupením členů týmu Míro-
vého běhu. Hádáme státy, bedlivě posloucháme, co mezinárodní 
běžci říkají rodným jazykem, abychom správně určili název jejich 
země. Pak se všichni na chvíli zaposloucháme do tónů písní, které 
zpívá sbor běžců Mírového běhu. Jsou v angličtině, ale vypadá to, 
že všichni rozumí. „Co vás děti trápí, čeho se bojíte?“ zeptá se paní, 

která program mode-
ruje. Je těžké odpově-
dět, ale zklidnit svoji 
mysl a uvolnit se, to je 
dovednost, která nám 
pomáhá. „Zavřete oči 
a  zkuste se zamys-
let, jaký vzkaz byste 
chtěli poslat do celého 
světa.“ Klid, harmo-
nie a mír zavládne na 
chvíli celým nepom-
uckým náměstím. Je 
radost sledovat, jak 
si děti i dospělí snaží 
navzájem porozu-
mět. Následuje spo-
lečné focení s mírovou 
pochodní, rozdávání 
dárků a společné poví-
dání. Tajně doufáme, 
že si někdy účastníci 
Mírového běhu na 
Nepomuk vzpomenou.

Co říci na závěr? Děkujeme všem, kteří přišli a zapojili se 
s námi do programu Mírového běhu. Bylo příjemné se setkat 
s lidmi, kteří nám pomohli vytvořit atmosféru přátelství, poro-
zumění a harmonie.

Jana Berkovcová, realizační tým Mírového běhu 

Nepomucké noviny / červenec 2023

foto Milan Demela
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Nekvasovská mateřská škola je umístěna v budově bývalé základní 
školy. Všechny její místnosti (herna, ložnice, jídelna, tělocvična) 
jsou prostorné, světlé a velmi účelně vybavené. Děti mají k dispo-
zici velké množství hraček, didaktických pomůcek a sportovního 
vybavení. Velkým přínosem pro pobyt dětí je možnost přesunout 
řadu aktivit do volné přírody, kterou máme na dosah. Často podni-
káme pěší výlety do okolí, stopovačky a pikniky v přírodě. Velkým 
zážitkem jsou i výlety vláčkem do blízkého okolí. 

Během celého roku si připomínáme nejrůznější zvyky a obyčeje. 
Brzy na jaře vítáme jaro a vynášíme Moranu. Před Velikonocemi 
mnozí žáčkové chodí křístat. Děti se ochotně zapojují do zdo-
bení posvícenských placek, pečení svatomartinských rohlíčků či 
vánočních perníčků. V předvánočním čase se vyrábějí ozdoby na 
stromeček, ale také masky pro čerty a anděly, kteří doprovázejí 
Mikuláše, kteří nás i letos navštívili. 

Mnoho úsilí a péče je věnováno předškolní výchově, všestran-
nému rozvoji duševních a fyzických vlastností osobnosti. 

Bezesporu velkou výhodou je svoz dětí do naší MŠ. V plánu je 
svoz rozšířit i o další vesnice. Ve svém rodinném kolektivu bychom 
rádi přivítali nové kamarády.

MŠ Nekvasovy

Mateřská škola Nekvasovy 
uvítá nové žáčky

Český zahrádkářský svaz Dvorec pořádá zájezd do Rakouska – 
Kittenberských zahrad dne 16. září 2023.

Odjezd v 6.00 hodin. Předpokládaný návrat ve 20.00 hodin. 
Přihlášky přijímá paní Alena Nová, telefon 721 954 156.

Nepomucké noviny / červenec 2023

Navštivte se zahrádkáři 
Kittenberské zahrady

Extrémy počasí se budou podle vědců vlivem klimatické změny 
objevovat stále častěji. Vedrem přehřátá města, sucho v krajině 
a na druhé straně bouřky, silné deště či vítr. Není divu, že již 
několik let sílí poptávka po opatřeních, která by lidem pomohla 
nové podmínky lépe zvládnout. 

Jak můžete sami pomoci?
 1.   Sbírejte dešťovou vodu a využívejte ji k zalévání zahrady. Díky 

tomu zůstane v lokalitě.
 2.   Dejte prostor zeleni. Předzahrádka, záhonky, luční trávníky se roze‑

hřívají méně než betonové plochy a lépe zasakují dešťovou vodu.
 3.   Nepropustné plochy nahraďte propustnými, např. porézní dlažbou 

nebo zatravňovacími dlaždicemi.
 4.   Fasády, altány, sloupy, krytá stání nechte porůst popínavými rost‑

linami, které stíní, zachytávají prach a díky přirozenému výparu 
v létě ochlazují své okolí.

 5.   Při stavbě domu myslete na udržitelnost. Domy v pasivním stan‑
dardu, zateplení, rekuperace, fotovoltaické panely, splachování 
dešťovou vodou a další opatření šetří peníze i přírodu. 

 6.   Zelené střechy na domech nejenže dobře vypadají, ale zasakují 
nadbytečnou dešťovou vodu a postupně ji vypařují do okolí. Izo‑
lují budovu a navíc poskytují potravu pro hmyz.

 7.   Nechte prostor vzrostlým stromům, které v létě ochlazují a stíní, 
a sázejte nové pro budoucí generace.

 8.   Nedopitou vodou ze sklenic, varné konvice, vodou po omytí 
ovoce a zeleniny nebo po čištění akvárii můžete zalévat zeleň se 
svém okolí.

 9.   Použitou vodou z umyvadel a sprch je možné splachovat toalety 
a ušetřit tak pitnou vodu.

 10.   I panelové domy mohou mít zelenou střechu, fotovoltaické panely 
či sbírat dešťovou vodu a dále ji využívat k zálivce nebo instalovat 
venkovní vodní prvky.

Zdroj: Nadace Partnerství

Deset tipů, jak můžete pomoci 
připravit obec na vedro 
i přívalové srážky

Plzeňská filharmonie hledá 
brigádníky na open-air 

koncert pro Zelenou horu

Buďte součástí něčeho skvělého a užijte si koncert, 
který bude živě přenášet Česká televize!

Letní pohodová atmosféra zajištěna. Nabízíme 150 Kč 
na hodinu, možnost dlouhodobější spolupráce s PF.

Co budete mít na starost?
- prodej a kontrola vstupenek

- obsluha parkoviště pro posluchače
- informační servis pro návštěvníky

Máte zájem? Ozvěte se nám nejpozději 30. 7. 2023.
contract@plzenskafilharmonie.cz

+420 601 094 031

(18.–19. 8. 2023)

foto Lucie Duspivová 
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Město Nepomuk uspořádalo druhou konferenci na téma 
„Plánování sociálních služeb v ORP Nepomuk“

Dne 8. června proběhla v Nepomuku druhá konference na téma 
„Plánování sociálních služeb v ORP Nepomuk“. Setkání se usku-
tečnilo v konferenční místnosti Městského muzea a galerie Nepo-
muk. Úvodním slovem pozdravil a účastníky přivítal starosta 
města Vladimír Vokurka. Setkání moderovala tajemnice města 
Ing. Ivana Šiftová, která na začátek prvního bloku seznámila 
přítomné se současným stavem sociálních služeb v regionu, 
s náplní Odboru sociálních služeb města Nepomuk a představila 
spolupracující organizace v oblasti sociálních služeb. 

Co je cílem a smyslem komunitního plánování? Sociální služby 
představují pomoc a podporu pro občany v nepříznivých situa-
cích, kteří si z různých důvodů nemohou sami pomoci. Aby tyto 
služby občanům efektivně pomáhaly, je třeba, aby jejich zamě-
ření a činnosti odpovídaly aktuálním potřebám sociálně znevý-
hodněných občanů. Pro rozvoj efektivního systému sociálních 
a souvisejících služeb je třeba zjistit aktuální potřeby poskytování 
těchto služeb a v závislosti na aktuálních zdrojích a místních 
podmínkách pro poskytování a za spolupráce všech subjektů, 
kterých se problematika sociálních služeb týká, naplánovat akti-
vity vedoucí k optimálnímu rozvoji těchto služeb. 

Na konferenci se prezentovali zaměstnanci Odboru sociálních 
věcí a zdravotnictví Městského úřadu Nepomuk. 

Vítaným zpestřením bylo vystoupení dětí z Mateřské školy 
Nepomuk s  pohádkovým programem s  názvem „Povídání 
o kytičkách v pařezové chaloupce“.

Druhý blok programu zahájili přítomní zástupci Plzeňského 
kraje. Záštitu nad akcí převzala předsedkyně výboru pro sociální 
věci zastupitelstva Plzeňského kraje Bc. Jitka Kylišová. Za Odbor 
sociálních věcí Krajského úřadu Plzeňského kraje promluvil Mgr. 
Filip Zapletal. Zástupkyně Odboru sociálních věcí Plzeňského 
kraje seznámily přítomné s cíli komunitního plánování v rámci 
Plzeňského kraje a se způsoby a možnostmi spolupráce v soci-
ální oblasti v ORP Nepomuk. 

Na konferenci byli dále přítomni starostové obcí z ORP Nepo-
muk a organizace zabývající se sociální problematikou v regi-
onu. Při společné moderované diskuzi měli účastníci prostor 
pro zapojení do diskuze. 

Jaké jsou cíle komunitního plánování? Nejprve zmapovat 
aktuální situaci sociální oblasti v regionu a podpořit tak rozvoj 
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Administrativa, spolupráce při tvorbě
projektů, možnost brigády na léto, praxe při
studiu, přivýdělek k MD/RD, ale i na stálo 
Flexibilní pracovní doba 
Maturita podmínkou

Chceš být součástí zajímavého projektu v
Nepomuku? 
Na poradenskou pobočku v Nepomuku hledám
spolehlivé pracovníky. 

PRÁCE/BRIGÁDA V
KANCELÁŘI

Své CV pošli na: projekt-nepomuk@seznam.cz

Více informací:
+420720306669
projekt-nepomuk@seznam.cz

fungujícího místního partnerství spolupracujících subjektů. Poté 
realizovat plánování rozvoje sociálních služeb za účasti všech 
subjektů působících v systému sociálních služeb. Dále vytvořit 
nástroj, kterým je komunitní plán sociálních služeb pro rozho-
dování politické reprezentace v oblasti sociální péče a pro koor-
dinaci zájmů a aktivit poskytovatelů i uživatelů služeb.

Hlavními výstupy komunitního plánování sociálních služeb 
v ORP Nepomuk jsou: „Komunitní střednědobý plán rozvoje 
sociálních služeb“, dále „Katalog sociálních služeb v regionu“ 
a fungující informační systém k sociálním a souvisejícím službám 
pro všechny aktéry v území. Co jsou naše konkrétní cíle? Očeká-
váme přiblížení sociálních služeb občanům v přívětivé podobě, 
odborné poradenství, pomoc v místě ORP Nepomuk a fungující 
síť poskytovatelů sociálních služeb.

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem, co se podíleli na pří-
pravě, plánování a organizaci akce za aktivní přístup a výbor-
nou spolupráci.

Ivana Šiftová, tajemnice města, a realizační tým konference

foto Karolína Buriánová
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Znovuotevřené restaurace

Vás srdečně zve do

SOBĚSUKY 9, 335 01  NEPOMUK                      TEL.: +420 724 744 740                E-MAIL: SOBESUKY@ANGUSFARM.CZ 

 
Angusfarm Soběsuky  www.angusfarm.cz@angusfarm_

1 0 0  d n í  p o  p o ž á r u

cervna  2023ˇ.30
Z ačí n á m e  z n o v u  1 0 0  d n í  o d  p ožá r u …  B uďt e  u  t o h o  s  n á m i !   

3 0 .  6 .  2 0 2 3  j s m e  z n o v u  o t e vř e l i  d v eř e  d o  n a š í  k o m p l e t n ě  z r e k o n s t r u o v a n é

 a  v y l e p š e n é  r e s t a u r a c e .  T ě š i t  s e  můž e t e  n a  n ěk o l i k  n o v i n e k  –  n a pří k l a d  

n a  k r y t o u  t e r a s u  s  r o z š íř e n o u  k a p a c i t o u ,  z r a c í  s kříň ,  d í k y  k t e r é  b u d o u  m o c i  n a š e  s t e a k y  z r á t

m o k r ý m  a  n y n í  i  s u c h ý m  z pů s o b e m ,  a  v  n e p o s l e d n í  řa d ě  n a  z b r u s u  n o v é  l e t n í  m e n u .  

T ě š í m e  s e  n a  va š i  n á v š t ěv u  u  n á s  a  j e š t ě  j e d n o u  d ěk u j e m e  z a  v e š k e r o u  p o d p o r u .  

 

od
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Nástrahy virtuálního světa 
Velmi zajímavá interaktivní přednáška o tom, jaké nástrahy mohou 
čekat na naše děti na internetu, proběhla v pondělí 29. června ve 
Volnočasovém centru Fénix. Petr Šmíd a Michal Ksandr nám velmi 
závažná témata podali s profesionálním nadhledem. 

Vysvětlení základních pojmů, kterým rodiče nemusí rozumět, zku-
šenosti ze života a vhled do virtuálního světa, který se může velmi 
snadno stát nebezpečným, nám ukázali lektoři z Portus Prachatice 
nejen na různých videích, praktických ukázkách, ale i na sehra-
ných scénkách. Informace o tomto závažném tématu je třeba stále 
aktualizovat, a pokud se vyskytne problém, nebát se o něm mluvit 
a řešit ho. Proto nás velmi těší, že jsme s organizací Portus Pracha-
tice navázali bližší spolupráci, včetně individuálního poradenství.

Ohlédnutí za projektem Do Fénixu s důvěrou 

Projekt Do Fénixu s  důvěrou je projektem 
města Nepomuk a byl podpořen z Operačního 
programu Zaměstnanost pod registračním 
číslem CZ.03.2.65/0.0/0.0/16_047/0016078.

Keramika pro seniory
V květnu měli senioři z Nepomucka 
možnost vyrobit si něco pěkného 
z hlíny. Kurzem, který pokračuje 
v červenci, provází milá lektorka 
Jitka Kahounová, která ve Volno-
časovém centru Fénix působí již 
řadu let a věnuje se dětem i dospě-
lým. Výrobky ryze praktické, ale 
i dekorační nebo vysloveně z lásky 
si senioři po vypálení a natření gla-
zurovými barvami odnášeli s nad-
šením domů.

Pomůžeme, poradíme, podpoříme vás! 
Jsme projekt Do Fénixu s důvěrou.

beniskovamiroslava@urad-nepomuk.cz +420 602 584 688
burianovakarolina@urad-nepomuk.cz +420 601 554 804

Výlety pro seniory 
I v letošním roce pokračoval projekt Do Fénixu s důvěrou s pořá-
dáním výletů pro seniory jak z řad veřejnosti, tak z místního 
domova seniorů. V červnu jsme společně se seniory podnikli tři 
výlety, a to na zámek a do muzea v Blovicích, kde jsme se seniory 
prošli sbírky celého muzea i novou expozici s názvem Pod ochra-
nou svatého Floriána. Ve dnech 16. a 27. června jsme pak navštívili 
zámek a zahrady v Blatné. Doufáme, že jsme mnohé inspirovali 
a objevili v nich chuť a odvahu poznávat nejen Nepomucko, ale 
i jeho blízké okolí. 

Chcete se o nás dozvědět více? 
Podívejte se na www.fenix-nepomuk.cz
Stránku připravil realizační tým projektu Do Fénixu s důvěrou
Foto archiv projektu

Aktivity projektu, který po celých 28 měsíců pomáhal občanům na Nepomucku a podporoval je, dospěly do svého závěru. Celý reali-
zační tým se snažil pružně reagovat na potřeby místních nehledě na to, v jakém životním období se zrovna nacházeli a jakou situaci 
řešili. Velmi nás těší, že tyto snahy a aktivity se ukázaly jako potřebné a že si k nám lidé postupně našli cestu a skutečně se na nás 
„s důvěrou obracejí“. Služby a aktivity, které jsme v projektu nabízeli, pomáhali tvořit přímo naši klienti – děti, dospělí v produk-
tivním věku i senioři. Právě výhoda mezigeneračního propojení, získané důvěry a chuť pomáhat dala vzniknout mnohým aktivitám, 
které byly úspěšné právě proto, že byly dělány přímo na míru lidem z Nepomucka. S heslem „Pomůžeme, poradíme, podpoříme vás“ 
bude pokračovat dále i nový projekt města Nepomuk, který bude zaměřen na rodiny, děti a mladé dospělé. Tým Do Fénixu s důvěrou 
děkuje všem za projevenou důvěru. 

Kroky do života zdravě a bezpečně 
V měsíci červnu proběhly poslední 
hodiny kurzu Kroky do života zdravě 
a bezpečně pod vedením zkušených 
lektorů pana Hůrky a pana Štrejla, 
kteří dívky provázeli jak přípravou 
sebeobrany, tak zdravého pohybu 
a  životního stylu. Tímto bychom 
chtěli oběma lektorům poděkovat 
a doufáme, že se společně potkáme 
i v následujícím projektu věnovaném 
rodinám, dětem a právě i mladým 
dospělým. 
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V měsíci dubnu jsme nachystali pro své seniory v Domě s pečova-
telskou službou odpolední hraní společenských her. Zahráli jsme 
si bingo, šipky, karty nebo Člověče nezlob se. Vítězové obdrželi 
drobnou sladkou odměnu.

V květnu jsme si nenechali ujít oblíbenou tradici stavění máje. 
Senioři si máj sami nazdobili a s naší pomocí postavili před vcho-
dem do DPS. Opekli jsme si špekáčky, bylo připraveno výborné 
pohoštění. Zpívaly se písničky, tančilo se, dobrá nálada nás neo-
pustila a den jsme si všichni náramně užívali.

V DPS měli pestré jaro

Nepomucké noviny / červenec 2023

V pátek 19. května jsme 
navštívili obyvatele 
Domu s pečovatelskou 
službou Nepomuk. Ve 
společenské místnosti 
na nás už netrpělivě 
čekaly „babičky a tety“. 
Přivítali jsme se s nimi 
a ukázali jsme jim hry 
a  hračky, které máme 
ve školce. Spoustu her 
babičky a tety znaly, a tak jsme už neváhali ani minutku a pustili 
jsme se do hraní. Zahráli jsme si prší, pexeso, lovili jsme rybičky, 
zahráli jsme si obrázkové člobrdo, vybarvovali jsme omalovánky, 
ale také jsme shazovali kuželky, házeli jsme kroužky na terčík 
a poznávali jsme podle hmatu, co se ukrývá v tajemné kostce. Na 
osvěžení jsme dostali mísu plnou ovoce, kterou jsme v cukuletu 
snědli. Zvony na kostele odbíjely skoro poledne, a tak jsme se, ač 
neradi, museli vrátit zase do školky. Moc jsme si to všichni užili. 

Nás, paní učitelky, hřál u srdce pocit spokojenosti, klidu, míru 
a vyrovnanosti, který na nás a na děti starší lidé přenesli. Viděli 
jsme, že senioři i přes svá věková a zdravotní omezení jsou neo-
cenitelným přínosem pro nás všechny. Děti si k nim samy sedly, 
povídaly si s nimi a hrály si. Babičky a tety na oplátku načerpaly 
energii z radosti, upřímnosti a vitality těch nejmenších. 

V úterý 13. června jsme opět zavítali do DPS Nepomuk a na 
závěr školního roku jsme všechny potěšili svým pásmem písni-
ček, říkadel a tanečků.

Naše mezigenerační setkávání jsou prostě bezva. Tak ahoj v příš-
tím školním roce.

Za třídu Šikulů Michaela Zajícová, MŠ Nepomuk

foto Michaela Zajícová

Mezigenerační setkání  
aneb Šikulové si hráli  
s babičkami v DPS Nepomuk

 

Cukrárna Kavárna Segafredo 
v Blatné – firma Martina Zdvořáčková 

 

PŘIJME 

PPRROODDAAVVAAČČKKUU  ––  SSEERRVVÍÍRRKKUU  
  

Měsíční příjem 29 000 ÷ 33 000,- Kč 
 

 Nevyučené v oboru zaučíme. 
 Mezi směnami možnost ubytování. 
 Příspěvek na dopravu, stravu a další benefity. 
 Přijmeme brigádnice na víkendy, tj. SOBOTY a NEDĚLE – 

studenty o víkendech i mimo ně, v době jejich volna. 
 Přijmeme brigádnice na sezonu květen ÷ září 2023 
 Možnost přivýdělku na vedlejší pracovní poměr. 

 

Kontakt: Osoobbnněě  vv  ccuukkrráárrnněě  vv  BBllaattnnéé,,  nneebboo  nnaa  
tteell..::  660022  665599  554455,,  rreesspp..  660088  993399  337733  

  

Nabídka platí od  5. 7. do 18. 7. 2023  
v prodejnách ve Dvorci a NS Nepomuk

Nabídka platí od 5. 7. do 18. 7. 2023  
v prodejně NS Nepomuk – drogerie

Zlatá Haná 250g                                                                                           29,90 Kč 
Milko tvaroh s vlákninou 140g mix druhů 14,90 Kč                 
Kunín Termix 90g mix druhů 9,90 Kč
Kostíci 109g mix druhů 14,90 Kč
Ranko pivní sýr 110g 49,90 Kč
Bobík maxi 130g mix druhů 16,90 Kč
Šunka Zvonařka nejv. jak. cena za 1kg 219,00 Kč
Párky Javořické cena za 1 kg 119,00 Kč
Uzená kýta bez kosti cena za 1 kg 199,00 Kč
Štýrská klobása cena za 1kg 219,00 Kč

DOMA Kuchyňské utěrky XXL 51,90 Kč
Jar na nádobí 450 ml různé druhy 39,90 Kč                    
CIF krém 500ml různé druhy 69,90 Kč
CLEAN&CLEAN WC závěs 2x35g různé druhy 39,90 Kč

Navštívily nás děti z MŠ Nepomuk, třída Šikulové. Společně se 
seniory si zahrály různé společenské hry, které přinesly ze školky 
ukázat. Akce se povedla a spolupráce bude pokračovat i nadále.

Pan místostarosta Pavel Motejzík si připravil přednášku na téma 
„Osobnosti Nepomucka“. Přednáška měla velký úspěch a po letních 
prázdninách se těšíme na další zajímavé téma.

Konečně jsme se dočkali teplejších dní a obyvatelé DPS si mohou 
posedět venku na terase na novém zahradním nábytku, zakoupe-
ném díky daru dětí z Dětského domova Nepomuk. 

Pečovatelská služba 

foto Michaela Fialová
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Marek Baroch (ANO prosperitě a sportu, bezp.)
Myslím si, že počet vyhlášek města je odpovídající a dostačující 
aktuálním potřebám města. Z pohledu zastupitelů a občanů je 
zřejmě nejdiskutovanější vyhláška o nočním klidu a o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. Město 
u mnoha vyhlášek provádí úpravy zejména v souvislosti se změnou 
zákonů či nové judikatury apod. Některé vyhlášky a nařízení města 
by mohly být novelizovány, pokud neodpovídají aktuálním potře-
bám města (např. plán údržby města). Osobně se domnívám, že 
není potřeba regulovat za každou cenu jakoukoliv oblast.

Pavel Motejzík (Sdružení nezávislých pro Nepomuk, bezp.),  
místostarosta
Vyhláškami se od svého nástupu do funkce aktivně zabývá tajem-
nice našeho města, nepotřebné byly zrušeny, potřebné zave-
deny či aktualizovány. Paní tajemnice často situaci konzultuje 
na ministerstvu a předává nám informace prostřednictvím rady 
a zastupitelstva k dalšímu projednání, případně možným úpravám 
a doplněním. Samozřejmě plně rozhodujeme např. o výši poplatků, 
vymezených územích či seznamech akcí, které mají získat, či 
nezískat výjimky z nočního klidu. Paní tajemnice má proto moji 
důvěru v tom, že město má přesně to, co potřebuje. Nemyslím si 
zároveň, že většina našich občanů má chuť a čas se vyhláškami 

Téma: Vyhlášky a nařízení 
města Nepomuk

Na jednání zastupitelstva 4. května byly schváleny obecně závazné vyhlášky o regulaci používání zábavní 
pyrotechniky a o nočním klidu a stanovení výjimečných případů, při nichž je doba nočního klidu 

zkrácena. Zároveň byla zrušena vyhláška o používání městských symbolů z roku 1976, protože tuto oblast 
již nemusí město vyhláškou upravovat. Nyní má Nepomuk přes dvacet platných vyhlášek a nařízení. 

Jejich přehled je uveden na webu města (urad.nepomuk.cz/mestsky-urad/vyhlasky-a-narizeni).

Zeptali jsme se zastupitelů: 
(Osloveni byli všichni nepomučtí zastupitelé. Odpovědi jsou uvedeny v abecedním pořadí.)

„Je podle vás vyhlášek města moc, nebo málo? Co byste případně změnili? 
Co v nich podle vás chybí, či jakou oblast byste naopak vyhláškou neupravovali?"

12 téma k diskuzi

Vážení občané, 
máte přehled o vyhláškách a nařízeních 
města? Mělo by jich být více nebo méně?

Hlasujte v anketě na www.nepomuk.cz
?

probírat a zatěžovat, proto i já ze své pozice se snažím předávat 
informace o změnách naší redakci, aby se v nějaké základní lid-
štější podobě objevily v našich médiích. Např. v jaké podobě jsou 
možné ohňostroje, jaké akce mají výjimky z nočního klidu, nebo 
kdy a jak zaplatit poplatek za popelnici či psa. Nemusí u toho být 
několik paragrafů a odstavců.

Z rozhovorů s občany mám pocit, že by uvítali větší klid o nedě-
lích (zákaz sekání trávy, řezání dříví…), proto je otázkou, zda toto 
pravidlo neaplikovat ve vyhlášce. Může to být jedno z příštích 
témat měsíce, aby se mohli vyjádřit rovněž lidé v anketě.

Pohybuji se často na náměstí Augustina Němejce a zde se dlou-
hodobě nedaří naplňovat vyhlášku č. 2/2021 o zákazu požívání 
alkoholických nápojů. Stalo se mi, že přijeli o víkendu na náměstí 
turisté s malými dětmi, a když se rozhlédli kolem, ptali se mě, zda 
je bezpečné se tu pohybovat.

Václav Novák (KSČM)
Vzhledem k velikosti města má Nepomuk přiměřený počet vyhlá-
šek. Za dobu, co jsem v zastupitelstvu, jich bylo schváleno mnoho 
a obsahují vše, co by mělo být vyhláškou upraveno. Další bych 
již neschvaloval. Hlavně by se mělo dbát na to, aby ty stávající 
vyhlášky byly dodržovány.

Nepomucké noviny / červenec 2023



výročí 13

Pár vzpomínek na Raymonda Nouryho 
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(*17. července 1923, †20. prosince 2013)

Raymond Noury v roce 1944

Dvakrát navštívil Nepomuk. Poprvé v roce 
2004, šedesát let od sestřelení US bom-
bardéru B24 Liberátor, ve kterém v jeden 
okamžik zahynulo za druhé světové války 
deset členů posádky na Dubči; jen jeden 
měl štěstí, že tragickou událost přežil, 
Raymond Noury. 

Ray se od své první návštěvy zapsal do 
srdcí všech lidí, se kterými se u nás setkal, 
stejně jako oni zůstali v jeho srdci. Postavou 
byl Ray malého vzrůstu, ale byl člověkem 
s velkým srdcem. 

Nikdy nezapomenu na společně strávené 
večery s tehdy osmdesátiletým veteránem Rayem, doprovázeným 
Johnem a Georgem Torissony (synovci zahynulého člena posádky 
bombardéru seržanta Nelsona), kteří, ač o dost mladší než Ray, 
byli oba brzy ospalí, ačkoliv on byl stále svěží a vůbec nepřemýšlel 
o nějakém spánku. Na moji otázku, jak je to možné, Ray jednoduše 
odpověděl: „Víš, mám silný pocit, že jsem mezi vámi hodně omládl. 
Dosyta se zase vyspím až doma ve Woonsocketu, tady si to přeci 
musím co nejvíc užít.“  

Dnes už přesně nevím, v kterém to bylo roce, ale s určitostí to bylo 
v den Rayových narozenin 17. července. Rozhodl jsem se mu osobně 
popřát. V Nepomuku bylo příjemné letní odpoledne, když jsem ze 
zahrady zavolal na číslo, které jsem našel na jeho vizitce. Po pár 
opakováních vyzváněcího tónu se ozval z druhé strany hlas z Rayova 
domu ve státě Rhode Island. Ale neslyšel jsem Rayův hlas, sluchátko 
zvedla jeho manželka. Po zdvořilém pozdravení jsem ji požádal, jestli 
bych mohl mluvit s Rayem. Ona odpověděla, že ano, ale Ray je právě 
někde v zahradě (jaká shoda okolností), abych tedy chvilku počkal, 
že ho sežene. Několik následujících minut jsem slyšel zdáli její hlas 
hledající a přivolávající Raye, až jsem se konečně dočkal. A ten náš 
rozhovor přes oceán byl úžasný. Ray byl naprosto nadšený z toho, 

že se mnou může mluvit. Myslel jsem si, že 
mu jen pogratuluji k narozeninám, ale tím 
to zdaleka neskončilo. Náš rozhovor, díky 
Rayovi, trval nakonec víc než dvacet minut. 
On se radostně a dopodrobna rozpovídal 
o svých zážitcích z Nepomuka a Prádla. Byl 
prakticky k nezastavení. Úplně mi vyrazil 
dech tím, kolik lidí si ve své hlavě zapa-
matoval, když jmenoval postupně jedno 
jméno za druhým s tím, abych každého od 
něj pozdravoval. Pro mne to byl neskutečný 
zážitek, pro který jsem následně nemohl 
ani trochu zalitovat, že za tento jeden skvělý 

hovor mi operátor naúčtoval více než tisíc korun.     
Podruhé k nám přijel Ray Noury, čestný občan Nepomuku a Prádla, 

začátkem května 2009, aby znovu uctil před 65 lety zmařené životy 
jeho kamarádů a přitom slavnostně odhalil nový unikátní památ-
ník na Dubči přímo v místě dopadu bombardéru, nazvaný jeho 
autorem Václavem Fialou „Nakloněný obelisk“. Setkání to bylo opět 
srdečné a nezapomenutelné. Ray tehdy vyjádřil své nadšení z toho, 
že se vrátil na místa a mezi přátele, které zde mohl poznat, navíc 
s vědomím, že kus jeho srdce již patří sem k nám. Moc se mi líbila 
jeho odpověď na otázku novinářky Heleny Eccles: „Jaké to je, být zpět 
tady?“ Ray Noury s dojetím odpověděl: „Jsem neskutečně poctěn, 
že to pořád někoho zajímá; že to není dávná historie, že je to stále 
součást něčího života, a že na tom, co se stalo před všemi těmi lety, 
stále záleží.“ A k tomu se svým lišáckým úsměvem dodal: „Když 
jsem teď zpátky tady, jsem v takovém zvláštním napětí. Připadám 
si trochu jako bomba předtím, než vybuchne!“

Díky Bohu, že mi v mém životě dal tu možnost potkat tak milého 
a vzácného člověka, Raye Nouryho, na kterého nikdy nezapomenu.

Pavel Jiran

Pavel Jiran a Raymond Noury v roce 2009 v Nepomuku, 
foto Milan Demela

Raymond Noury v roce 2009, 
foto Milan Demela
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Ve dnech 25. a 26. května strážníci doručovali úřední dopisy 
osobám, kterým nebylo možné běžnou poštou písemnosti doru-
čit, jelikož si adresáti v místě trvalého bydliště poštu nepřebírali. 
Tímto způsobem se písemnosti podařilo doručit.  

V pátek 26. května ve večerních hodinách hlídka projížděla ulicí 
Za Kostelem, kde si všimla otevřeného okénka u vozidla. Podařilo 
se kontaktovat majitelku, která si vozidlo zabezpečila.

Téhož dne v nočních hodinách byli strážníci upozorněni na 
rušení nočního klidu v ulici Nábřeží, kde v jednom domě probí-
hala velmi bujará oslava. Oslavenci se po příjezdu hlídky ztišili 
a hudbu ztlumili.

V sobotu 27. května hlídka MP dohlížela na bezpečnost v provozu 
na pozemní komunikaci při průvodu oslav 125 let SDH Dvorec.

V pondělí 29. května byla hlídka MP upozorněna na delší dobu 
odstavený kamion u čerpací stanice v Nepomuku, oznamovatel 
měl obavy o život a zdraví řidiče. Hlídka MP zároveň zjistila, že 

Z uplynulého období vám představím alespoň některé události, 
kterými se strážníci MP Nepomuk zabývali.

Ve středu 17. května byla hlídka MP upozorněna na muže sedí-
cího u prodejny Na Vinici III. v Nepomuku, který měl obtěžo-
vat kolemjdoucí lidi a žebrat od nich peníze. Muž byl strážníky 
upozorněn na nevhodné chování, a proto z místa raději odešel. 
Stejný muž byl opakovaně řešen i následující dny, kdy se nevhodně 
choval i ve Dvorci poblíž vlakového nádraží. 

Den dětí v Sedlišti, foto archiv MP

vůz nebyl zajištěn, proto kontaktovala společnost, které kamion 
patří. Firma se spojila telefonicky s řidičem, který se po chvilce 
na místo živý a zdravý dostavil a vůz si zajistil.

Ve středu 31. května byla hlídka upozorněna na volně pobíha-
jícího psa. Jelikož se jednalo o známého útěkáře, strážníci hned 
věděli, komu pes patří, a majiteli byl následně předán.

V sobotu 3. června obec Vrčeň pořádala „Den dětí“ v Sedlišti, 
kde děti měly možnost prohlédnout si zblízka služební vozidlo 
a vyzkoušet si majáky. Děti také ukázaly, že už znají spoustu 
dopravních značek, a strážníci jim ještě připomněli zásady bez-
pečného chování při kontaktu se psem. Při ukázce jim byl nápo-
mocen živý čtyřnohý kamarád Čiko.

S příchodem slunečného období se začaly na náměstí v Nepo-
muku scházet skupinky osob, které často nerespektují obecně 
závaznou vyhlášku o zákazu požívání alkoholických nápojů nebo 
znečišťují veřejné prostranství. Proto probíhaly na náměstí Augu-
stina Němejce pravidelné kontroly a několik zjištěných protipráv-
ních jednání bylo řešeno na místě pokutou.

V uplynulém období byly hlídky MP požádány obsluhou čerpací 
stanice o ztotožnění čtyř osob, které z různých důvodů nezapla-
tily tankování pohonných hmot. Jednalo se např. o platbu pomocí 
aplikace, kdy řidič nemusí jít do provozovny a platí bezkontaktně 
prostřednictvím aplikace u stojanu. Aniž by si řidič ověřil, zda 
platba proběhla v pořádku, odjel. Ve všech případech tak byli 
zjištěni provozovatelé vozidel, kteří byli kontaktováni, a řidiči 
dodatečně vše řádně zaplatili. 

Gabriela Černá, zástupce velitele městské policie
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V období od 15. května do 15. června se nepomučtí policisté zabý-
vali řadou případů, rádi bychom vás seznámili s některými z nich. 
Jako obvykle začneme problematikou BESIP.

Dne 17. května v pozdních nočních hodinách hlídka OOP Nepo-
muk zastavila v nepomucké Nádražní ulici osobní vozidlo zn. Audi 
A6. Jeho řidič se podrobil dechové zkoušce, při které bylo namě-
řeno 1,59 promile alkoholu v dechu. Jelikož se jednalo o cizince 
z třetí země, jehož totožnost se nepodařilo bezpečně ověřit, při-
stoupili policisté k zajištění osoby. S ohledem na její stav ji poté 
eskortovali na protialkoholní záchytnou stanici do Plzně. Identi-
fikační úkony byly pak provedeny následujícího dne ve spolupráci 
s příslušníky služby cizinecké policie.

V časných hodinách 19. května nepomučtí policisté zkontrolovali 
v ulici U Trati ve Dvorci řidičku osobního automobilu zn. Volks-
wagen Golf. Žena se podrobila testu na přítomnost návykových 
látek, který detekoval látku pervitin.

Hlídka OOP Nepomuk zastavila dne 25. května v pozdních noč-
ních hodinách v Kasejovicích osobní vozidlo zn. Škoda Fabia. 
Za volantem seděl cizinec z třetí země. Ten se podrobil testu 
na přítomnost návykových látek, který byl pozitivní na pervitin 
a marihuanu.

V odpoledních hodinách 28. května nepomučtí policisté zkont-
rolovali v nepomucké Husově ulici vozidlo zn. Škoda Fabia. Řidi-
čem byl opět občan třetí země. Tentokrát se jednalo o šoféra pod 
vlivem alkoholu, který „nadýchal“ 2,35 promile alkoholu v dechu.

Následujícího dne v  nočních hodinách nedaleko Mladého 

Smolivce upoutal pozornost hlídky OOP Nepomuk cyklista, který 
zjevně nezvládal řízení svého vozidla. Provedená dechová zkouška 
prokázala 1,94 promile alkoholu v dechu.

V odpoledních hodinách 6. června nepomučtí policisté zkontro-
lovali v Žinkovech cyklistu, který v minulosti opakovaně řídil pod 
vlivem alkoholu či jiných návykových látek. Tentokrát jej podrobili 
dechové zkoušce, při které displej přístroje ukázal hodnotu 1,21 
promile alkoholu v dechu.

Dne 11. června odpoledne byla hlídka OOP Nepomuk vyslána do 
Starého Smolivce ke sporu mezi mužem a ženou. Když policisté 
dorazili na místo, začal jim zjevně opilý muž vulgárně nadávat, 
odmítal se podrobit dechové zkoušce a neuposlechl jejich pokyny. 
Hlídka jej proto zajistila a eskortovala na protialkoholní záchyt-
nou stanici do Plzně.

Závěrem bychom chtěli upozornit, že v poslední době byl zazna-
menán enormní nárůst kybernetické kriminality. Zejména se jedná 
o různé podvodné prodeje či inzeráty nabízející rychlé zbohat-
nutí, například investicemi do diamantů. Rovněž se množí pří-
pady, kdy lidé uvěří podvodnému volání osob vydávajících se za 
zaměstnance banky. Na jejich doporučení pak sami převádějí své 
úspory na neznámé účty, případně vybírají hotovost a dle jejich 
pokynů ji vkládají do bitcoinmatů. Žádáme všechny čtenáře, aby 
při nákupech či jiných transakcích v online prostředí byli nanej-
výš obezřetní.

prap. Patrik Keller, OOP Nepomuk

Rybí slavnosti v Budislavicích

V sobotu 22. 7. 2023 

Od 17 hodin  

Hostinec U Křížů  

Malá muzika Nauše Pepíka 

Všichni jste srdečně zváni na ochutnávku rybích specialit!  

Od 14 do 17 hodin je možnost chytání ryb na rybníčku Pode Dvorem – výbava vlastní.
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Místní akční plán rozvoje vzdělávání ORP Nepomuk III

Na Nepomucku a Spálenopoříčsku i v letošním školním roce pokra-
čují aktivity na podporu školství a vzdělávání projektem Místní akční 
plán rozvoje vzdělávání ORP Nepomuk III (reg. číslo projektu CZ.
02.3.68/0.0/0.0/20_082/0023063, je spolufinancován z Evropského 
sociálního fondu – Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělá-
vání). Cílem realizace MAP III je nadále zlepšovat kvalitu vzdělávání 
v mateřských a základních školách v území prostřednictvím podpory 
spolupráce škol, zřizovatelů a ostatních aktérů ve vzdělávání. Tento 
cíl je naplňován vzájemnou komunikací, společným informováním, 
vzděláváním a plánováním partnerských aktivit pro následné spo-
lečné řešení místně specifických problémů a potřeb. 

Na setkání podpůrné skupiny pro učitele a jejich asistenty jsme 
spolu s psycholožkou a zakladatelkou komunitní školy Koventinka 
Mgr. Evou Mikešovou přivítali zájemce o téma rovných příležitostí 
ve vzdělávání, se kterými jsme hovořili o radostech i starostech, 
s nimiž se ve své práci potkávají.  

Jak u prvostupňových dětí rozvíjet v matematice schopnost ori-
entovat se v digitálním prostředí a rozvíjet odpovídající kompetence 
debatovali pedagogové v rámci jednání pracovní skupiny pro rozvoj 
matematické gramotnosti s krajskou ICT metodičkou Mgr. Pavlou 
Sýkorovou. Členové pracovních skupin se společně s dalšími zájemci 
z řad učitelů setkali ještě na počátku června v rámci rozšířeného 
jednání, aby se věnovali tématu zavádění formativního hodnocení 
do škol spolu s Mgr. Josefem Janouškem z centra kolegiální podpory 
při ZŠ Staňkov.

Bližší informace o realizovaných aktivitách jsou k dispozici na 
facebookovém profilu nebo našich webových stránkách https://
www.masnepomucko.cz/.

Všem příznivcům rozvoje vzdělávání přejeme krásné léto a těšíme 
se na setkání v novém školním roce!

Pavlína Jandošová, realizační tým MAP III
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Letní soutěž Déčka se rozběhla
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KONEC TELKY?!
Zlomyslný Černobíl se vrací na scénu s cílem totálně zničit telku, 
kterou z duše nenávidí. Rozhodl se vysát z ní šťávu a zbavit ji tak 
všeho, co na ní mají lidé rádi. Pořady přestávají dávat smysl, mizí 
z nich třeba zábava nebo akce. Pomoz Prze a ostatním kamarádům 
z Déčka zastavit Černobíla a vrať telce kapku šťávy!

To můžeš dělat plněním úkolů, které najdeš na zelených stano-
vištích a v Deníku zachránce, který dostaneš na stanovištích čer-
vených. Na obou typech stanovišť získáš samozřejmě i hesla, která 
tě dostanou do soutěže o ceny. 

Od 1. července se dozvíš víc i v nepomuckém turistickém infor-
mačním centru.

Více informací na www.konectelky.cz 

I konec školního roku se tedy nesl v duchu mnoha společných 
pracovních setkání, vzájemné inspirace, předávání zkušeností i dis-
kusí na aktuální témata.

V květnu se zástupci mateřských škol zúčastnili minikonference, 
kde představili vlastní reflexi v tématech čtenářská a matematická 
pregramotnost. Nad pokrokem v oblasti čtenářské a matematické 
gramotnosti se v uvedeném období zamýšleli i ředitelé a učitelé 
v základních školách. V rámci dvou uspořádaných minikonferencí 
prezentovali, v čem jsou jejich školy úspěšné, společně sdíleli pří-
klady dobré praxe a identifikovali oblasti, ve kterých se mohou zlepšit.

Rozvoj digitální kompetence v matematice, foto Pavlína Jandošová
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Zprávy ze Základní 
školy Nepomuk

Kurz první pomoci

Školní rok utekl jako voda a máme tady prázdniny. V pátek 30. června 
jsme se v aule rozloučili s našimi deváťáky a předali jim závěrečná 
vysvědčení. Všem přejeme hodně štěstí a mnoho úspěchů v dalším 
studiu na středních školách a v učebních oborech.

Červen je tradičně nabitý školními výlety, exkurzemi, ale také uza-
víráním klasifikace a s tím je spojené zkoušení a psaní testů. Všichni 
nakonec dostali zasloužené vysvědčení, a pokud se náhodou něco 
nepovedlo, určitě to příště dopadne lépe.

Deváťáci připravili na 1. červen pro své mladší spolužáky Den dětí. 
Při splnění všech úkolů čekala na všechny třídy cesta k pokladu, která 
byla zakončena sladkou odměnou.

Skvělého výsledku dosáhli naši atleti, kteří v krajském kole sou-
těže OVOV (Odznak všestrannosti olympijských vítězů) skončili na 
skvělém druhém místě a postoupili do celorepublikového finále. 
V září jim budeme držet palce.

Už druhý ročník měla Noc talentů, která proběhla v nepomucké 
Sokolovně. Narostla kvalita vystoupení i počet účastníků, takže jsme 
zažili skvělé výkony opravdu až téměř do noci.

Ve spolupráci se Zdravotnickou záchrannou službou Plzeňského 
kraje prošly některé třídy kurzem první pomoci. Věříme, že štěstí 
přeje připraveným.

Žáci prvního i druhého stupně měli v červnu sportovní dny, během 
nichž si vyzkoušeli různé tradiční i netradiční disciplíny. Všichni si to 
náramně užili a těší se na další pohybové aktivity, kterými i nadále 
hodláme zpestřovat výuku.

Tradicí je také cyklistický a vodácký kurz pro osmé a deváté roč-
níky. Oba proběhly ke spokojenosti všech, a i když cyklisté zpočátku 
bojovali s deštěm, všechno nakonec dobře dopadlo.

Všem žákům, jejich rodičům a také všem zaměstnancům Základní 
školy Nepomuk přejeme krásné prázdniny. Věříme, že během zaslou-
ženého odpočinku nabereme spoustu nových sil. A těšíme se na 
pondělí 4. září, kdy se zase sejdeme, abychom slavnostně zahájili 
nový školní rok 2023/2024.

Rodí se nám budoucí olympijský šampion?
A je to tady. Dlouho očekávaný okamžik konečně nastal. V rámci 
sportovní soutěže OVOV (Odznak všestrannosti olympijských vítězů) 
se našemu družstvu po několikaletém snažení podařilo umístit 
v konkurenci 13 škol na 2. příčce v krajském kole a tím si vybojovat 
právo účasti na republikovém finále v Brně. Tato akce se uskuteční 
v září 2023 v průběhu tří dní, kde na žáky čeká kompletní nálož 
10 disciplín, které náležitě prověří jejich fyzickou připravenost. Na 
krajském finále nás však skvěle reprezentovali také jednotlivci, kteří 
se nemohli stát součástí týmu. Jana Klášterková obsadila parádní 
2. místo v kategorii dívek r. 2008, Kryštof Kotiš pak získal bronzovou 
medaili mezi chlapci r. 2008. Fantastického výsledku dosáhl také 
Tadeáš Šmerák, který exceloval v kategorii chlapců r. 2009, tomu 
jen těsně uniklo prvenství. Členům našeho postupujícího týmu teď 
nastává intenzivní příprava na podzimní finále, tudíž o odpočinkově 
prožitých prázdninách nemůže být řeč…

Naši olympionici:
Družstvo: Viktorie Klášterková, Karolína Čekanová, Anežka Vokáčová, 
Rozálie Skalová, Tadeáš Šmerák, Jonáš Fiala, Jan Ticháček a Oskar Kotiš.
Jednotlivci: Jana Klášterková, Simona Vaňková, Kryštof Kotiš, David Polan, 
Adéla Průchová, Dominik Kovář, Eliška Šišková a Karolína Kohoutová.

Všem sportovcům děkujeme za náramnou reprezentaci školy a postu-
pujícím pevnou vůli do perného léta.

Jaroslav Tolar, ředitel

OVOV

Vodácký kurz

Nepomucké noviny / červenec 2023

Sportovní den
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Koncert pro 
Zelenou horu

Hana Hložková: housle 
Jiří Vejvoda: moderátor 
Chuhei Iwasaki: dirigent 
Plzeňská fi lharmonie

Tomáš Ille:
Zelenohorská ouvertura

Glenn Miller: 
In the Mood 
Moonlight Serenade

Jaroslav Ježek: 
Bugatti Step

John Williams:
Schindlerův seznam 

Béla Bartók:
Rumunské tance 

Pablo de Sarasate:
Cikánské melodie, op. 20

Leoš Janáček:
Lašské tance, výběr

open air koncert

Více informací
o koncertu:

www.plzenskafi lharmonie.cz

Předprodej vstupenek vedle informačního centra města Plzně, nám. Republiky 41, Plzeň
On-line rezervace www.plzenskavstupenka.cz
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Dělat srandu není sranda 
Rozhovor s Petrem Jablonským

Známý imitátor Petr Jablonský vystoupí 28. července 
na nepomucké Malé letní scéně. Požádala jsem jej při této 
příležitosti o rozhovor, který se změnil tak trochu i v malé 
soukromé představení, protože pan Jablonský pomocí 
svého hlasu přizval k rozhovoru i další osobnosti. 

Text: Hana Staňková
Foto: archiv Petra Jablonského

Bydlíte trvale v Myslívě, jak jste se tam ocitl?
Kdysi jsem vystupoval v  Pačejově, kde jsem poznal jedno děvče 
a během tří let, co jsme spolu chodili, jsem si tady nadělal spous-
tu kamarádů a zamiloval si zdejší přírodu a  rozhodl jsem se, že 
mě v Praze nic nedrží. Po konzultaci s paní starostkou Maruškou 
Píckovou jsem koupil pozemek a na něm postupně postavil dome-
ček. Stěhovali jsme se 22. prosince 2016, chtěli jsme to stihnout na 
Vánoce.

Předtím jste byl Pražák?
Bydlel jsem různě. Jsem vlastně Hostivičák, z Hostivic u Prahy, kde 
jsme bydleli, když jsem byl malý chlapec. Pak jsme se přestěhovali 
do Prahy do Řep a bydlel jsem chvilku taky na Žižkově u tatínka, 
protože naši byli rozvedení. Ale bydlel jsem třeba i na Kladně.

Možná proto, že jsem byl zvyklý na ty rybníky a pole a lesy v Ho-
stivici, tak jsem teď tady.

Velkoměsto mám rád, tu šou, možnost být mezi lidmi, ale v sou-
kromí mám rád svůj klid. Na druhou stranu v Myslívě a okolí to žije, 
drží se veškeré tradice a vymýšlí se nové akce. Není to mrtvý kraj, 
člověk si tady nějakou zábavu vždycky obstará.

Účastníte se tedy vesnického života?
Pokud můžu, tak ano. Je pravda, že většinou jsou akce o víkendu, 
kdy já často hraju. Ale když to vyjde, dorazím aspoň na tu májku, na 
masopustu jsem byl asi jenom dvakrát, bohužel.

Nečekají lidé, když někam přijdete, že budete dělat zábavu?
Naštěstí ne, i proto je ta vesnice úžasná. Všichni tam už ode mě 
znají všechny možné srandičky a hlasy, takže tam po mně nikdo 
nic nechce. Když jdu v Praze do hospody na oběd, tak se nenajím, 
protože za mnou chodí lidi, kteří se chtějí fotit a v horším případě 
chtějí, abych „udělal“ Halinu nebo Babiše, když mám zrovna plnou 
pusu. 

Jak byste popsal vaše povolání?
Asi nejbližší je imitátor, působím i jako moderátor, herec, dá se říct 
bavič. Kromě satirických skečů hraju v divadle, třeba u Františka 
Ringo Čecha jsem zdědil roli po Mojrovi Maděričovi ve hře Dívčí 
válka, božského Lumíra - slovanského pěvce. V Semaforu hrajeme 
Návštěvní den u Miloslava Šimka a teď aktuálně v divadle v Litví-
nově hry není Korona jako Corona nebo Stáří není pro sraby. A na 
příští rok se chystá nová hra Roberta Bellana, to je skvělý režisér 
a autor z Moravy, který má velice úspěšnou hru Normální debil, 

a  ta bude mít pokračování. Dostal jsem nabídku tam nastoupit 
místo Leoše Nohy, který nemůže hrát. Na to se těším.

Jaké máte další plány do budoucna?
V poslední době jsem se vrátil k rodinným kořenům, abych tak řekl, 
protože tatínek je textař. V pubertě jsem něco psal, pak mě to ved-
lo jinudy a v době korony jsem zase začal. Seznámil jsem se poté 
s  jednou mladou zpěvačkou, která si říká Nikol, byla v Superstar 
v roce 2021, a píšu pro ni texty. A snad můžeme prozradit, že jsem 
dostal zadání, abych napsal text, od Michala Malátného z Chinaski, 
tak doufám, že ho někde čtenáři uslyší. Psaní textů je takový můj 
koníček. Rád odbíhám od svojí profese k jiným věcem.

Při tvorbě textů se inspirujete hudbou, nebo vzniká hudba až 
potom?

Dělal jsem to tak i tak, ale radši mám, když dostanu hudbu a ta 
mě nějakým způsobem naladí. To je případ té písničky pro Chi-
naski, tam mi Michal říkal, hele nechám to na tobě, a hned jak 
jsem nad tím začal přemýšlet, evokovalo mi to svítání, tak jsem 
napsal písničku Svítání. A pro Nikol jsem napsal písničku Sára, 
která byla v  hitparádách na Frekvenci 1, dlouho se umisťovala 
v České dvanáctce u Martina Hrdinky na Českém rozhlase, tam 
to bylo naopak. Nejdřív vznikl text a  pak jsme dlouho hledali 
v  muzikantských vodách hudebníka, který by nám tu písnič-
ku dal dohromady, nakonec se zadařilo a udělali ji Kuba Kubín 
s Danielem Bartákem.

Jak se shání práce ve vašem oboru, oslovují vás, nebo se cho-
díte někam prezentovat?

Jsem oslovován, ale zpočátku to bylo tak, že jsem účinkoval v jed-
nom pražském kabaretu, tam přišla paní, která měla uměleckou 
agenturu a nabídla mi spolupráci. Natočili jsme nějaký propagač-
ní materiál, tenkrát ještě na VHS, byl to pravěk, rok 1999 a já byl 
čerstvě po vyučení prodavačem domácích potřeb. Ozval se režisér 
František Polák z České televize, což pro mě bylo ohromné, pro-
tože tenhle pan Polák dělal všechny ty pořady, které mě utvářely, 
Možná přijde i kouzelník a Televarieté. V té době měl pořad Šance, 
kde vystupovali i  amatérští umělci, tak jsem se tam prezentoval 
a  on mě dostal do povědomí lidí. Spolupracovali jsme, on dělal 
i silvestry a podobně, a potom se to už rozjelo. Moje manažerka 
paní Němcová měla pochopitelně ty první roky hodně práce, posí-
lala různé materiály, nabídky do kulturáků, do divadel, ale dneska 
už to jede samospádem.
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Měl jste nějaké vzory?
Začalo to tak, že můj tatínek mi dal nějaké kazety a desky s divadly 
malých forem. Semafor, Slávek Šimek a Jiří Grossmann, potom So-
bota s Krampolem, Felix Holzmann s Františkem Budínem, Oldřich 
Kaiser a Jiří Lábus a tak dále. To mě ohromně bavilo a napadlo mě, 
že by bylo krásné dělat také legraci a rozdávat radost. Zajímalo mě 
i herectví jako takové, nicméně tyhle scénky jsem uměl nazpaměť 
a bavil jsem tím spolužáky, a když jsem viděl, že to má úspěch, tak 
jsem nacvičoval další a další osobnosti a další a další scénky. A poté 
jsem se hlásil na konzervatoř, na herectví, ale nebyl jsem přijat. Tak 
jsem zvolil cestu, že si udělám alespoň nějakou školu, a šel na toho 
prodavače. Ale mezitím jsem si našel kabaret, a když jsem tu školu 
opouštěl, tak už jsem naskočil do hraní.

Jaké to je trávit silvestr v televizi?
Tak to není, silvestr se předtáčí většinou v září, je už dlouho do-
předu hotový. Já jsem vyrůstal na menšíkovských silvestrech a můj 
první silvestr, kde jsem účinkoval, právě pod režijní taktovkou 
Františka Poláka, to byla Paráda z Kavčích hor, silvestr 1999, s teh-
dy nejslavnějším imitátorem Václavem Faltusem, to byla taková re-
miniscence starých silvestrů, kde seděli kolegové v publiku, a byl 
to úžasný zážitek. Protože já jsem ještě chvíli předtím někde pro-
dával, rozdával jsem letáky u Dopravního inspektorátu a najednou 
chodily kolem mě ty největší hvězdy a Bolek Polívka mě plácá po 
ramenou a říká: „Výborný to bylo.“ A Adinka Sobotová: „Luděček je 
moc rád, že jste si na něj vzpomněl, že jste ho imitoval.“ To byly krásné 
začátky a je to už skoro 24 let.

Jak se osobnosti staví k imitování? Říkal jste, že některým se 
to líbí, jsou nějaké, které nejsou nadšené?

Většinou se to nelíbí politikům, protože jsou ješitní. Já dělám satiru 
a oni nemají rádi, když jim člověk šlápne na kuří oko. A dámy moc 
nemají v lásce, když mají pocit, že si z nich někdo dělá legraci. Dá 
se říct, že jak paní Buzková, tak paní Pawlowská to nenesly úplně 
nejlépe. Za Chantal Poullain jsem šel do divadla ještě s diktafo-
nem, ptal jsem se jí, jestli by mi mohla nahrát svůj hlas, tenkrát 
ještě nebylo YouTube a  podobně, a  ona říkala: „Chceš Chantal 
jako na divadle, nebo Chantal sivil.“ Chtěl jsem obojí a ona mně to 
natočila, akorát pak se stalo, že někdo udělal reklamu do rozhlasu 
na projímadlo, kde byl Bolek a  Chantal jako hlavní protagonisti. 
Já jsem tu nabídku dostal, ale bylo to tak blbé, že jsem to nevzal. 
Chantal si ale potom myslela, že „ja jsem ti nahrala svuj hlas a ty 
uděláš taková hnusna věc“, ale to se vysvětlilo. Jinak byla v pohodě.

Když se to politikům nelíbí, tak je to vlastně trefa, ne?
Já ty přímé reakce nemám. Mám takové, jak by řekl pan premiér 
„jasné signály“. Politici jdou většinou za redaktorem, vedoucím 
pracovníkem v tom kterém médiu a tomu domluví, ale já u toho 
nejsem, až pak se to třeba ke mně nějak dostane. 

Máte přehled, kolik osobností už jste imitoval?
Zrovna nedávno ten zmíněný režisér František Polák slavil osm-
desáté narozeniny, tak jsem si vymyslel, že mu jako dárek předám 
osmdesát gratulací od různých lidí. Psal jsem si, kdo by mu mohl 
popřát, a zjistil jsem, že jsou lidi, které už jsem zapomněl, že jsem 
je dělal. Dopočítal jsem se osmdesátky a ještě by se tam nějací na-
šli, takže kolem stovky jich bude. Ale jak říkám, oni odchází, hlavně 
ti politici, Miroslav Sládek, nebo i ta Petra Buzková, nebo Bohumil 
Fišer, bývalý ministr zdravotnictví, strašně moc jich mizí.

Umíte už nového prezidenta?
„A tak samozřejmě, já jsem samozřejmě přinesl na Hrad pořádek a je 
to dobře a doufám, že přijdou naši diváci tady v Nepomuku, aby vidě-
li, jak mi to sluší na známkách a zejména, jak krásně k nim promluvím 
na našem představení.“

To se musí hned po volbách.

Jak dlouho vám trvá naučit se nový hlas?
Teď už jsem schopen se naučit nového člověka třeba za týden a vyjít 
s tím ven. Když je těžký, tak do čtrnácti dnů. Když jsem začínal, bylo 
to i déle. Zjišťoval jsem, jak to vlastně funguje, ale neptejte se mě na 
to, já nevím. Ale už si to umím štelovat v hrdle. Když jsem se kdysi 
učil „Halinu, která byla těžká, že jo“, tak ta mi trvala asi dva měsíce.

Ta byla nejtěžší?
No, ta byla asi nejtěžší. Měli jsme uvádět s  Leošem Marešem 
a  Patrikem Hezuckým, kteří byli tenkrát ještě neznámí, silvestr 
v roce 2000 a já jsem to uváděl hlasy nejrůznějších osobností, které 
byly hvězdami těch silvestrovských pořadů. A všechny jsem uměl, 
byla tam Česká soda s Petrem Čtvrtníčkem, Mrazík, to jsem dělal 
ježibabu, Kaiser s Lábusem, Pavel Zedníček a jeho Kufr a chybě-
la mi ta Halina Pawlowská. A Franta Polák říkal, tu musíš udělat. 
Takže jsem to dostal za úkol, ale nakonec se to vyplatilo, protože 
Halina je velmi populární.

Co ve své kariéře vnímáte jako velký úspěch?
Zrovna ten silvestr, o kterém jsem teď mluvil, byla asi jedna z nej-
lepších věcí, co jsme udělali, protože tenkrát ještě na to byly peníze. 
František Polák je dokázal sehnat, měli jsme zkoušky na Kavkách, 
měli jsme speciální kostýmy, kulisy. Na každou scénku jsme měli 
vytvořenou scénu, byly tam triky, fakt sranda. To mě bavilo a řekl 
bych, že se nám to povedlo. Je velká škoda, že to skoro nikdo nevi-
děl, protože silvestr roku 2000 byl shodou okolností první silvestr, 
který uváděl na Nově Petr Novotný v době své největší slávy, takže 
všichni koukali na Novu a na tu jedničku nikdo. 

A něco z poslední doby?
Dneska se hodně dělá na kvantitu. Tenkrát se zkoušelo, jednou za 
čtvrt roku byla Šance, zkoušelo se v divadle, byla dvě představení. 
Dneska jsem každý týden na Frekvenci 1, každý týden máme video 
na Extra.cz potažmo na Stream.cz a já už ani nevím, co jsem dělal 
před týdnem. Snažím se udržet kvalitu, ale není to jednoduché. Na 
Extra jsem si prosadil maskérku, Františku Skoumalovou, se kte-
rou jsme dělali v televizi, protože chci, aby to nějak vypadalo. První 
myšlenka totiž byla, aby to bylo co nejlevnější, ale to by byla škoda. 
Každé pondělí večer nahrajeme scénku, kde jsem tu za Petra Pav-
la, tu za pana Fialu, tu za pana Babiše a tak dále. I s převleky. Sa-
mozřejmě doba vás inspiruje, pořád se něco děje, ale dělat srandu 
není sranda.

I když, co mě potěšilo, podařilo se mi udělat satirické video, kte-
ré spojilo všechny tábory, má na internetu snad pět milionů zhléd-
nutí a jsou pod ním prakticky výhradně pochvalné komentáře. Je to 
Politická pohádka o perníkové chaloupce, kterou jsem dělal před 
rokem u Honzy Dědka na zámku Nelahozeves. Bylo to na posled-
ní chvíli, přijel jsem z nějakého představení a říkám si, zítra jdu 
k tomu Dědkovi a ještě nic nemám. Sednul jsem, v noci, vzal jsem 
si noťas a psal jsem. Přinesl jsem si to v deskách, celkem to šlo 
polopřečíst, polozahrát. Ten úspěch mě hodně překvapil. Honza si 
tenkrát vzal ten originál, že si ho nechá na památku. 

Jak relaxujete?
Tím, že se nechávám bavit. Něco pěkného si pustím – film, kome-
dii, zajdu si do kina, do divadla. Mám rád i příběhy lyrické nebo 
dramata, nepohrdnu ani klasickým divadlem, Čechovem, nebo 
Oscarem Wildem, podle toho, jakou mám náladu.

Anebo si zajdu u nás v hospůdce na pivečko, setkám se se sou-
sedy, popovídáme.

Máte nějaký sen, něco, co byste rád dělal, nebo co byste chtěl 
zkusit?

Chtěl bych napsat scénář pro celovečerní film. Byl bych velice rád, 
kdyby podle mého scénáře vznikl film a kdybych si v něm mohl 
i zahrát, to by byla úplná paráda. Možná i divadelní představení, 
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které bych si napsal a zrežíroval, zkrátka, aby tady po mně trošku 
něco zůstalo. Protože satira funguje teď, teď se tomu lidi smějí. Za 
měsíc, za dva nikdo neví, co se dělo před pár týdny, není to nadča-
sový humor, má jepičí život. Ale také jde o to, že mám někdy přetlak 
jiných myšlenek, než lidi pobavit, chci říct i něco zásadnějšího. A to 
lze jak těmi texty, tak třeba v budoucnu scénářem filmu.

Máte se scénáristikou už nějakou zkušenost?
Spíš jsem psal menší formáty. S režisérem Šajmovičem jsme na-
psali napůl scénář k filmu, který ale nebyl a nebude realizovaný. 
Ale tou praxí s ním jsem se naučil, jak se to dělá.

Pak jsem napsal jeden vlastní scénář, který mám v  šuplíku, je 
z prostředí kabaretu, kde jsem začínal. Je to taková reminiscence 
na moje mládí. Teď mám rozepsaný takový příběh z devadesátých 
let. Přijde mi, že v  naší kinematografii existuje spousta komedií 
i z velice temných časů, jako Musíme si pomáhat či Pelíšky, inspi-
rující pro mě byla taky Obecná škola, ale z devadesátých let vznikly 
pouze snímky, které zobrazovaly orlické vraždy, ekonomickou kri-
minalitu a tak, ale rodinná komedie ne. Já ji vyprávím pohledem 
dospívajícího kluka, který je na prahu života, ale vlastně i ti dospělí 
vkročí sametovou revolucí do úplně nové doby. 

Tenkrát docházelo k  velice zvláštním a  zajímavým situacím, 
v domácnostech i ve škole, jak učitelky nechtěly, abychom jim ří-
kali soudružko, z ruštinářů byli najednou angličtináři, anglicky ne-
uměli a učili se s námi. Je to hodně autobiografické, protože otčím 
začal podnikat, otevřel si tiskárnu a všechny ty výhody i nástrahy 
nového režimu jsme zažili. Zažili jsme vzestup, když otčím tisk-
nul stravenky pro Francouze a byli jsme najednou bohatí, pak to 
rozfrcal v automatech a udělal mojí matce dluhy, došlo kvůli tomu 
k rodinnému rozkolu. Takže já mám námětů spoustu. Všichni hle-
dají svoje místo v nové době, o tom to vlastně bude. Doufám, že si 
někdo nepřečte Nepomucké noviny a neukradne mi to. 

Když děláte satiru, musíte sledovat politiku.
Ano, to dělám. Když jsem doma, sleduju zprávy, podívám se nej-
dřív na primácké zprávy, pak na novácké. Jedničku teď vynechá-
vám, protože se mi úplně nelíbí, jak to v České televizi dělají, ale 
tam se rád podívám na Události, komentáře, abych měl ze všech 
zdrojů něco.

A vždycky po volbách ugraduju hlasy. Naštěstí pro mě vyhrál pre-
zidentské volby pan Pavel, který je dobře imitovatelný. Kdyby vy-
hrála paní Nerudová, tak by to nebylo tak jednoduché. Hodně lidí 
mi přálo Babiše, protože už ho umím. Ale abych si kvůli imitování 
vybíral kandidáty na veřejnou funkci, to ne. Zase takový blázen nej-
sem. No ale samozřejmě sleduju dění a každý týden děláme na Extra 
scénku s osobností, která glosuje poslední události, jmenuje se to 
„To byl zase týden“. Třeba dneska jsem byl natáčet pana Fialu, který 
hovoří o tom nešťastném útoku žralokem. Někdy se někdo ozve, že 
je to nevhodné, dělat si legraci z neštěstí. To samozřejmě není dobré, 
ale spíš si myslím, že lidi občas úplně nepochopí, z čeho se vlastně 
ta legrace dělá, a to mě zamrzí. Nicméně snažíme se nebát žádného 
tématu. O čem se mluví, to se glosuje. I pokud se mluví o válce na 
Ukrajině. Válka je vždycky smutné téma, ale tak jako se toho dokázali 
zhostit tvůrci seriálu M*A*S*H, nějakým způsobem to téma odleh-
čeně okomentovat, na tom podle mě není nic špatného.

V této souvislosti mě napadá, že Volodymir Zelenskyj je pů-
vodně komik, co říkáte té proměně?

Úžasné, ale není to vlastně proměna. Herectví, komediantství je 
řemeslo jako každé jiné. Kdyby byl prodavač nebo truhlář, tak by 
nikoho nenapadlo říkat, vidíte, on byl truhlář a teď je prezident. 
Konec konců i Václav Havel byl spisovatel, dramatik a stal se prezi-
dentem, to se nevylučuje. Člověk to asi musí mít v sobě a myslím, 
že překvapil a vyrazil dech celému světu svojí odvahou, když mu 
Američani nabízeli, že ho vyzvednou a on zůstal. Šel do toho a my-
slím si, že v historii má hezké místečko.

Petr Jablonský je imitátor, moderátor, herec a bavič. Zabývá 
se také psaním písňových textů a scénáristikou.

Narodil se 15. října 1979 v Praze. Vystudoval SOU ob-
chodní, obor prodavač, ale rovnou po škole začal vystupovat 
v kabaretu. Účinkoval v několika filmech (Andílek na nervy, 
Chyťte doktora) a televizních seriálech (Kameňák), vystupo-
val v řadě televizních show. Účinkuje také v rozhlasových 
pořadech a hraje i v divadle.

Věnuje se imitování českých celebrit a politiků, má v re-
pertoáru kolem stovky hlasů. 

Nově má na Extra.cz satirický pořad To byl zase týden, kde 
v podobě různých politiků glosuje týdenní události. Tento 
pořad nahradil předchozí úspěšnou parodii na Čau lidi! An-
dreje Babiše s názvem Čauky lidi!

Od roku 2016 bydlí v Myslívě.

Umíte si představit sebe v politice?
Já bych do politiky nešel. Když vidíte, že politik jeden den něco říká 
a druhý den účelově říká úplně něco jiného, oni musejí pořád la-
vírovat, ulhávat, polopravdy, pololži, je to kruté. Chápu, že někdy 
není zbytí, politika je umění kompromisu, ale já bych na to neměl 
žaludek. A lidí, kteří šli do politiky a pak když zjistili, co to je, rádi 
odešli a toho politického cejchu se zbavili, těch už bylo. Jako třeba 
Radek John, taky jsem ho dělal: „to já byl tak skvělý reportér a Věci 
veřejné mě totálně vyřídily, že“, nebo Franta Ringo Čech, u kterého 
hraju: „Já jsem tam přišel, do tý politiky, do toho parlamentu a teď 
přišli prostě ty kolegové zleva a říkali, Franto, poď s náma dělat kšefty. 
Já jsem říkal, ne ne, já sem tady kvůli lidem a kvůli politice a todle a já 
nechci žádnej byznys. Přišli zprava, poď dělat byznys s náma, já jsem 
říkal, já nechci, já chci prostě pracovat a todle a voni potom mysleli, že 
jsem úplnej kretén.“ Není to pro každého.

Ještě, že je možné si z toho dělat legraci.
Zatím ještě jo, i když, devadesátky byly v tomhle ohledu mnohem 
svobodnější. Já jsem je zažil spíš jako kluk, ale zažil jsem ty do-
zvuky, asi tak do roku 2010 to bylo dobré, potom už to šlo s námi 
z  kopce. Nechci si stěžovat, ale dneska, když chcete vložit video 
na internet, je tam robot, který vám nějaká slova vůbec nepovolí, 
prostě to tam kvůli těm slovům nemůžete nahrát. To jsou různá 
slova, třeba „buzerant“, ale i „homouš“, v dnešní době už je možné, 
že by nějaký robot nevzal slovo „černoch“. Je to trošku absurdní 
a řekl bych, že ti dnešní hyperkorektní strážci tomu dělají medvědí 
službu, protože lidé jsou mnohem víc naštvaní a spíš to mezi nimi 
vyvolává větší nenávist, než aby to redukovalo xenofobii, rasismus 
a genderovou nevyváženost. Je škoda, že jdeme pořád z extrému 
do extrému. Mám takový dojem, jako by nám tu demokracii kaž-
dým rokem trošku okrajovali, malinko nám z ní ubírali.

Myslíte, že lidé si ve snaze po hyperkorektnosti už neumí ze 
sebe dělat legraci?

Dneska když si nedej bože udělám z  někoho legraci a  ta dotče-
ná menšinová skupina by se neurazila, tak to je špatně. Všichni ti 
strážci korektnosti vlastně nabádají, vy se musíte urazit, vy se mu-
síte ozvat, vy musíte všem říct, že si to nenecháte líbit. Takže ono 
to je fakt těžké.

Zaznamenala jsem, že nějaký váš fanoušek na internetu napsal, 
že jste jeden z mála lidí na světě, který ho dokáže rozesmát.

Na to, že dělám satiru, tak mi píšou lidi pěkně. Těch takzvaných 
hejtů je menšina. Za to jsem samozřejmě rád. Lidi chápou, as-
poň doufám, že mě těžko můžou obvinit z nějaké předpojatosti, 
vždycky jsem rozdával na všechny strany, padni komu padni. 
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V období od 16. května do 15. června byla jednotka sboru dobrovol-
ných hasičů povolána Krajským operačním střediskem Hasičského 
záchranného sboru Plzeňského kraje ke dvěma událostem.

K nouzovému otevření dveří bytu v bytovém domě Na Vinici I. jsme 
byli ve večerních hodinách dne 2. června vysláni s technikou CAS 
20 Tatra Terrno. Byt byl za přítomnosti hlídky Policie ČR pomocí 
nářadí otevřen bez poškození dveří a předán uživateli. Profesionální 
jednotka HZS v tu dobu zasahovala u technického zásahu v Milči.

Ve středu 7. června v 10.20 byla na tísňovou linku nahlášena nehoda 
převozové sanitky na lesní komunikaci u neurazské pily. K nehodě 
vyjely všechny složky integrovaného záchranného systému včetně 
obou nepomuckých hasičských jednotek. Na místě bylo zjištěno, že 
se v sanitce nachází pouze řidič, který ale nebyl schopen z vozidla 
sám vylézt. Po dohodě se zdravotníky bylo k vyproštění řidiče odříz-
nuto přední sklo a vytvořen otvor ve střeše, kterým byl následně 
pomocí páteřové desky řidič vyproštěn. Po vyšetření pacienta bylo 
rozhodnuto o povolání vrtulníku LZS, který ho transportoval do 
nemocnice. Naše jednotka se poté vrátila na základnu, na místě 
zůstala jednotka HZS Nepomuk a Policie ČR.

Jednotka HZS Plzeňského kraje ze stanice Nepomuk vyjela v uve-
deném období k 25 zásahům. Mimo výše zmíněné události zasahovala 
například u případu tonutí ženy na koupališti v Letinech, u záchrany 
zaseknutého káněte na stromě ve výšce asi 15 metrů nebo u několika 
dopravních nehod motocyklistů.

Činnost Jednotky sboru 
dobrovolných hasičů  
Nepomuk  

O víkendu 20. a 21. května jsme společně s Okresním sdruže-
ním hasičů Plzeň-jih pořádali okresní kolo hry Plamen. Soutěž 
se konala na hřišti u nepomucké základní školy, kde již v pátek 
probíhaly přípravy hřiště a především běžeckého oválu. V sobotu 
závodila družstva starších žáků a proběhlo také vyhodnocení sou-
těže Požární ochrana očima dětí. V neděli soutěžili mladší žáci. 
Kompletní výsledky najdete na stránkách www.oshpj.cz a výsledky 
našich družstev včetně fotek ze samotných závodů jsou na našem 
facebooku. Náš sbor mimo občerstvení zajišťoval také technickou 
četu, tzn. výstavbu soutěžních drah, dodávku vody při požárních 
útocích a další. Celkem se soutěže zúčastnilo 18 družstev. 

V sobotu 27. května 
se na hřišti ve Dvorci 
konala hasičská 
soutěž okrsku Nepo-
muk, kterou v rámci 
oslavy 125. výročí 
založení SDH Dvorec 
pořádal ve spolupráci 
s  okrskem tamní 
sbor. Soutěžilo se ve 
štafetách a požárních 
útocích v kategoriích dětí, žen a mužů. Náš sbor měl zástupce ve 
všech kategoriích. Družstvo žen obsadilo pěkné druhé místo, po 
štafetách dokonce svou kategorii vedlo. Družstvo mužů složené 
převážně z dorostenců skončilo celkově na pátém místě, a to 
hlavně proto, že od rozhodčích obdrželo 20 trestných bodů. Druž-
stvo mužů A mělo ve své kategorii nejrychlejší štafetu i požární 
útok a obsadilo tak první příčku. Ženy i muži A postoupili do 
okresního kola, které proběhne v září. 

Během června jsme na několika akcích pro děti vytvářeli oblíbe-
nou pěnu. Pěnu vytváříme pomocí motorového agregátu Turbon 
na lehkou pěnu a jaru či pěny do koupele a vody.

Několika soutěží družstev i  jednotlivců se v  uvedeném 
období zúčastnili naši mladí hasiči. Výsledky i fotky najdete na 
našem facebooku.

foto archiv SDH Nepomuk

Činnost Sboru dobrovolných 
hasičů Nepomuk 

Dne 1. června roku 1993 byla v Nepomuku zřízena pobočná požární 
stanice tehdejšího veřejného požárního útvaru Plzeň-jih, dnes 
již Hasičského záchranného sboru Plzeňského kraje – Územního 
odboru Plzeň. Je to tedy již 30 let, kdy k mimořádným událostem 
v Nepomuku a okolí vyjíždí i profesionální hasiči. Stanice byla 
umístěna v areálu hasičské zbrojnice města Nepomuk, kde spo-
lečně s dobrovolnými hasiči a posádkou Zdravotnické záchranné 
služby sídlí dodnes. Původně příslušníci HZS sloužili v prostorách 
bytu po bývalém správci hasičské zbrojnice, které byly svépo-
mocně upraveny pro potřeby směny. V roce 2000 byla zahájena 
přístavba prostor nad garážemi odpovídajících pro výkon nepře-
tržité služby. Do těchto prostor se příslušníci nastěhovali o rok 
později. V prostorách bývalého bytu vzniklo pracoviště chemické 
a technické služby, sklad a posilovna. Z důvodu narůstajícího 
počtu výjezdů se postupně navyšoval stav sloužících příslušníků 

na směnách. Nejprve sloužili tři příslušníci na každé směně, od 
roku 2002 do roku 2022 pak pět příslušníků a od ledna letošního 
roku je to osm příslušníků na směně ve složení velitel, dva tech-
nici, tři strojníci a dva hasiči. V současné době je hasičská sta-
nice Nepomuk typu P2 a výkon služby zde zajišťuje velitel stanice 
a 24 příslušníků ve třech směnách A, B, C, které se pravidelně 
střídají po 24 hodinových službách. Stanice má k dispozici dvě 
cisternové automobilové stříkačky, automobilový žebřík, velitel-
ský a dopravní automobil, přívěs s člunem a čerpací přívěs. Je 
předurčena pro jihovýchodní část bývalého okresu Plzeň-jih až 
na hranice Středočeského a Jihočeského kraje, pro určený úsek 
silnice I/20, železniční trati č. 190 Plzeň – České Budějovice a také 
část CHKO Brdy. 

Jiří Šůs, SDH Nepomuk 

Profesionální hasiči jsou v Nepomuku již 30 let
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Dvorečtí dobrovolní hasiči slavili 125 let od založení sboru

Dne 27. května ve Dvorci proběhly oslavy 125. výročí založení Sboru 
dobrovolných hasičů Dvorec. Oslavy jsme spojili s pořádáním okrs-
kové hasičské soutěže okrsku Nepomuk. Slavnostní den jsme zahájili 
na naší hasičské zbrojnici. Důvod byl jednoduchý, hasičskou zbroj-
nici se v posledních letech snažíme po stavebně-technické stránce 
dát trochu dohromady a chtěli jsme se s výsledky naší práce podělit 
s pozvanými hosty. V posledních dvou letech se nám podařilo udělat 
na zbrojnici novou střechu, připojit ji k vodovodu a kanalizaci, vybu-
dovat nové sociální zařízení, nové podlahy v garáži a dílně a opravit 
a nově vybavit klubovnu. Uvedené práce se podařily především díky 
poskytnutým dotacím od Plzeňského kraje a za finančního přispění 
města Nepomuk, kterým bych rád při této příležitosti poděkoval. 
V souvislosti s naší hasičskou zbrojnicí pak patří velké poděkování 
našemu veliteli Ing. Milanu Kinclovi za organizaci veškerých kroků 
směřujících k realizaci popsaných úprav zbrojnice a rovněž tak 
všem aktivním členům našeho sboru, kteří při opravách a úpravách 
zbrojnice odpracovali stovky hodin.

Naši hasičskou zbrojnici nám požehnal páter Salák ze Zavlekova 
a následně se všichni pozvaní hosté seřadili do průvodu, který prošel 
kolem rodného domu bratří Šloufů, kde jsme si připomenuli tyto 
statečné dvorecké rodáky a položili věnec k jejich pamětní desce, 
a dále pokračoval na hřiště TJ Slavoj Dvorec, kde byla následně zahá-
jena okrsková hasičská soutěž v tzv. klasice. 

Při příležitosti oslav 125 let od založení sboru jsme předali medaili 
za mimořádné zásluhy, udělenou celostátním výborem Sdružení 
hasičů Čech, Moravy a Slezska, našemu čestném starostovi sboru 
panu Josefu Járovi. Patří mu velké poděkování za to, že náš sbor exi-
stuje a funguje, neboť pan Jára je aktivním členem sboru úctyhod-
ných 59 let, z toho 25 let působil jako starosta sboru, přičemž funkci 
starosty začal vykonávat v nejtěžším období, kdy sbor počátkem 
devadesátých let minulého století prožíval útlum činnosti, způso-
bený odchodem starších aktivních generací a tehdejším nezájmem 
těch mladších. Pan Jára od roku 1995 prakticky sám zajišťoval pro-
vozuschopnost a údržbu veškeré hasičské techniky, údržbu hasič-
ské zbrojnice a rovněž veškerou administrativní činnost. Zároveň 
se aktivně věnoval náboru a přípravě nových členů sboru, přičemž 
když v roce 2020 předal funkci starosty sboru a stal se čestným 
starostou, byl náš sbor fungujícím a lze říci i aktivním sborem. Pan 
Jára se i nadále aktivně účastní všech akcí sboru, čehož si celý náš 
sbor velmi váží.
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Okrskové soutěže v hasičské „klasice“ se účastnilo celkem deset 
družstev v kategorii muži, tři družstva v kategorii ženy a čtyři druž-
stva v kategorii děti. Hojná účast na okrskové soutěži nás velmi 
potěšila, neboť takto silná nebyla několik let. Našemu sboru se po 
deseti letech opět podařilo dát dohromady družstvo žen a v kate-
gorii muži se nám po mnoha letech podařilo postavit dvě družstva. 
Od podzimu plánujeme začít také stavět družstvo dětí. To myslím 
hezky dokresluje již dříve řečené, a to, že náš sbor je v době oslav 
125 let trvání sborem fungujícím a aktivním. Soutěž se s ohledem na 
velkou účast protáhla až do pozdních odpoledních hodin, přičemž 
skončila s těmito výsledky:

• kategorie muži: 1. Nepomuk, 2. Mileč, 3. Dvorec 
• kategorie ženy: 1. Dvorec, 2. Nepomuk, 3. Kramolín. 

Po skončení hasičské soutěže jsme ve večerních hodinách uspořá-
dali venkovní hudební zábavu, na které vystoupila oblíbená kapela 
Ukradený Vjecy. Účast na večerní zábavě byla také hojná a lze tedy 
shrnout, že se oslavy vydařily, za což patří poděkování všem členům 
sboru, kteří se na jejich přípravě a průběhu aktivně podíleli.

Závěrem bych také rád poděkoval našim sponzorům, díky jejichž 
štědrým darům jsme mohli naše oslavy uskutečnit. Jsou to: Klaus 
Timber a. s., Elitex Nepomuk a. s., Mišron Music Team z. s. a Jiří 
Beroušek – Multimedia Aktivity.

Miroslav Němec, starosta SDH Dvorec

foto Jiří Beroušek
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Publikace byla prezentována veřejnosti 19. června ve Studijní 
a vědecké knihovně v Plzni. Knihu připravili přátelé a spo-
lupracovníci u příležitosti 95. narozenin významné plzeňské 
básnířky a mecenášky PhDr. Hany Gerzanicové, která se svými 
básněmi v minulosti několikrát zavítala i na Nepomucko.  Zakoupit 
ji můžete v informačním centru v Nepomuku za 250 Kč. Publi-
kace byla vydána za finanční podpory Mikroregionu Nepomucko.

Kniha Setkávání s paní Hanou 
byla představena v Plzni
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Děti z DD Nepomuk 
navštívily Rusalku

Mikroregion Nepomucko pořádal 24. května zájezd do Severo-
českého divadla v Ústí nad Labem na jednu z nejkrásnějších 
českých oper, Rusalku od Antonína Dvořáka. Zájezdu se účast-
nily také děti z Dětského domova Nepomuk. Dojem, který 
v nich představení zanechalo, ztvárnily v následujícím veršo-
vaném poděkování.

Poděkování

Dnes je krásně, zítra božsky,
na opeře bylo hezky.

Do busu jsme nastoupily
hned svačiny vybalily.

Cesta dlouhá před námi je,
opera nás nezabije.

Projíždíme různá města,
rychlá byla naše cesta.

Plzeň, Praha, Ústí nad Labem,
V Ústí na Rusalce zůstanem.

Do sedadel sedly tiše,
koukaly se na jeviště.

Hastrman, princ, Rusalka, víla,
celé představení prostě síla.
Rusalka tam smutná byla,

milého svého utopila.
Ač jsme dobře poslouchaly,

muziku si užívaly.
A napnuté uši měly,

textu často nerozuměly.
A když skončil příběh, i když smutně,

tleskaly jsme na moukutě.
Vracíme se, nocí jedem,

popsat všechno nedovedem.
Divadlo Ústí nádhera, skvost,

z výletu máme radost.
Ze všeho nám ještě srdce buší,

Těšíme se na další……….
třeba na Libuši.

A tak velké díky patří Vám,
udělali jste radost nám.

DĚKUJEM DO ÉTERU
DĚKUJEME ZA OPERU

Boris, Kamelie, Patrik, Lucka, Růža, Vanesa
tety Lenka a Vlaďka

Červencový program 
letního kina Neurazy
Začátky představení 21.30 hodin / Změna programu vyhrazena

• sobota 1. 7. / Vánoční příběh, ČR, 2022, nevhodné do 12 let, vstupné 100 Kč
• pátek 7. 7. / Za vším hledej ženu, ČR, 2022, nevhodné do 12 let, vstupné 100 Kč
• sobota 8. 7. / BUĎ CHLAP, ČR, 2023, vstupné 100 Kč
• pátek 14. 7. / Invalida, Slovensko, 2022, nevhodné do 12 let, vstupné 100 Kč
• sobota 15. 7. / Ostrov, ČR, 2023, nevhodné do 12 let, vstupné 100 Kč 
• pátek 21. 7. / Villa Lucia, Slovensko, 2023, nevhodné do 12 let, vstupné 100 Kč 
• sobota 22. 7. / Život pro samouky, ČR, 2023, nevhodné do 12 let, vstupné 130 Kč 
• pátek 28. 7. / Děti Nagana, ČR, 2023, vstupné 100 Kč
•  sobota 29. 7. / Myška Pattie: Na vlnách dobrodružství, Francie, 2022, 

vstupné 100 Kč
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Představujeme obce 
v působnosti ORP Nepomuk

Sedliště – ves s kupou dětí

Sedliště
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Obec Sedliště se nachází zhruba sedm 
kilometrů severovýchodním směrem 
od Nepomuku a její dějiny úzce souvisí 
s osudy kláštera pod Zelenou horou, po 
jehož zániku v dobách husitských válek 
bylo Sedliště připojeno k panství zele-
nohorskému. První písemná zmínka 
o obci pochází z roku 1552. Od roku 1561 
byla v majetku Viléma ze Šternberka 
a roku 1584 ji získal Jiřík ze Šternberka. 
Dle berní ruly z roku 1654 hospodařilo 
ve vsi osm sedláků a tři tzv. zahradníci. 

Tereziánský katastr eviduje 11 osedlých. V roce 1920 žilo v 65 popis-
ných číslech 387 obyvatel, v roce 1991 obývalo 55 domů 158 obyvatel.

Aktuální katastrální výměra obce činí 732 ha a k dnešnímu datu 
je v obci evidováno celkem 118 obyvatel.

V obci naleznete sídla firem KBS Logistics s. r. o., Truhlářství 
Sládek Petr, CateringNoProblem s. r. o., Lenka Fremrová zemní 
práce a chovatelskou stanici Iva Fremrová.

Na severní straně obce se nachází lesy Doubrava, Maršál 
a Zahrádka a jižní stranou protéká Čížkovský potok.

Od října 2014 je starostkou obce Věra Kolářová, které jsme polo-
žili obvyklé otázky.

Máte v obci nějaké turistické nebo historické zajímavosti?
Na návsi stojí kaple Panny Marie z 2. poloviny 19. století s obdélným 
půdorysem a stanovou střechou se zvoničkou. U kaple je umístěn 
pamětní kříž s válcovým dříkem a před ní stojí pomník rodákům 
padlým v 1. světové válce. Dominantou obce je však budova někdejší 
obecné školy asi z 20. až 30. let minulého století, dnes sídlo obec-
ního úřadu.

Jak dlouho jste starostkou?
Starostkou obce jsem již třetí volební období. V Sedlišti jsem se 
narodila a strávila zde celý svůj dosavadní život, proto práci pro 
obec beru jako jisté poslání a práce mě velmi těší. 

Co považujete za úspěch za období, kdy vedete obec?
V posledních letech se nám podařila oprava kapličky Panny Marie, 
výstavba pergoly na obecním hřišti, výměna oken na obecním 
pohostinství, do kterého jsme pořídili též nové židle a stoly. Také 
byly opraveny místní komunikace. Dále pak byla vybudována vrtaná 
studna u obecního hřiště a u pohostinství, zvládli jsme odkup 
budovy místní prodejny smíšeného zboží od COOP a v neposlední 
řadě zřízení územního pránu obce.

Za velký úspěch považuji vybudování dětského hřiště na návsi 
obce, které se těší velkému zájmu ze strany místních dětí a jejich 
rodičů. Když jsem v obci byla starostkou prvním rokem, měli jsme 
v Sedlišti dvě děti, nyní evidujeme celkem 24 dětí, takže hřiště je 
plně využívané. S ohledem na velmi vysoký nárůst počtu nově 
narozených dětí v obci jsme zorganizovali v roce 2019 první vítání 
občánků obce, na které jsme navázali dalšími.

Rovněž jsem spokojena s tím, že jsme v obecním lese velmi dobře 
zvládli kůrovcovou kalamitu, veškeré vytěžené holiny jsou zales-
něné a zdárně odrůstají. 

Jaké radosti i starosti v obci v současnosti máte?
O těch radostech jsem mluvila, ještě přidám, že v letošním roce 
nám byl Markétou Pekarovou Adamovou slavnostně předán dekret 
k užívání vlastního znaku a vlajky obce.

Osobně mě velice trápí to, že obcí odkoupená prodejna smíšeného 
zboží do nynější doby nenašla vhodného provozovatele. Rádi bychom 
zajistili svým občanům možnost nakoupit si alespoň základní potra-
viny v místě bydliště, avšak uvědomujeme si, že to není problém 
a trápení pouze naší obce. Pokud by se nám podařilo provozova-
tele smíšeného zboží nalézt, považovali bychom to za velký úspěch.
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Kaplička Panny Marie s pomníkem padlých

Obecní úřad, bývalá škola
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Jaký je společenský život v obci, fungují u vás nějaké spolky?
V obci pořádáme každoročně celou řadu oblíbených kulturních 
a společenských akcí za podpory obecních spolků a místních 
spoluobčanů. 

Jedná se především o velmi oblíbený masopustní průvod, hojně 
navštěvovaný maškarní bál pro děti i dospělé, oslavy Mezinárodního 
dne žen, zdobení perníčků pro děti a křístání na Velikonoce, oslavy 
Dne dětí (ve spolupráci a společně s obcemi Vrčeň a Srby). V létě 
organizujeme grilování prasete, přejezd přes lávku na obecním 
rybníku a dále pak pouťovou mši s posezením na návsi obce, turnaj 
v malém fotbálku spojený s malými pivními slavnostmi, sraz seni-
orů (ve spolupráci a společně opět s obcemi Vrčeň a Srby), pro děti 
pak dále lampiónový průvod obcí, mikulášskou besídku v místním 
pohostinství, rozsvícení vánočního stromečku se zpíváním koled 
a rovněž mezi vánočními svátky procházku po okolí obce. Každých 
pět let pořádáme setkání rodáků obce Sedliště.

V obci působí sbor dobrovolných hasičů obce Sedliště „SH ČMS – 
Sbor dobrovolných hasičů Sedliště“ a Klub vojáků v záloze Sedliště.

Jaké máte v obci plány do budoucna?
V letošním roce chceme opravit pomník na památku padlých na 
návsi obce, rovněž jsme zahájili repasování oken v přízemí budovy 
bývalé základní školy, kde nyní najdete sídlo obecního úřadu, a plá-
nujeme výměnu okapů na této budově. V příštím roce bychom rádi 
navázali druhou fází na repasování oken v prvním patře budovy 
obecního úřadu a budově dali novou fasádu. V plánu máme dále 
vybudovat čistírnu odpadních vod pro obecní pohostinství.

Jsem ráda, že se do Sedliště vrací spousta mladých rodin a spo-
lečně se zastupitelstvem obce se budeme snažit, aby se občanům 
v Sedlišti žilo dobře.

Děkujeme za rozhovor.
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Svatojánský koutek

Že velký německý básník J. W. Goethe pobýval často v Čechách, 
je všeobecně známo. Kdybychom spočítali všech jeho sedmnáct 
pobytů mezi léty 1785 až 1823 v tehdejším Českém království, vydalo 
by to dobu dlouhou tři roky. Jezdil se především velmi rád léčit do 
lázní – Karlových Varů, Mariánských Lázní, Františkových Lázní 
i Teplic. Jako všestranně nadaný člověk spojoval léčebný pobyt 
s přírodovědným bádáním a literární i výtvarnou tvorbou.

Bystrý pozorovatel Goethe si nemohl nevšimnout početných 
soch sv. Jana v Čechách. V roce 1806 si jednou zapsal do svého 
deníku jednoduchou šestiveršovou básničku, jež v překladu zní 
takto: „Na velkých i malých mostech / stojí mnohotvární Nepomu-
kové / z bronzu, ze dřeva, malované, z kamene, / kolosální vysoké 
i jako panenky malé. / Každý se před nimi po svém klaní, protože 
/ Nepomuk odevzdal svůj život na mostě.“  

Poutě a slavnosti v Nepomuku 
a okolí v červenci

•  Neděle 2. 7. v 11.00 Mileč u Nepomuka, kaple sv. Petra a Pavla  
– poutní mše svatá, koncert 

•  Neděle 2. 7. v 15.00 Čmelíny u Vrčeně, kaple Panny Marie – poutní 
mše svatá 

•  Středa 5. 7. v  9.30 Kozlovice u  Nepomuka, kaple sv. Cyrila 
a Metoděje – poutní mše svatá 

•  Středa 5. 7. v 11.00 Měcholupy u Prádla, kaple sv. Cyrila a Metoděje 
– poutní mše svatá 

•  Sobota 8. 7. v 13.00 Čečovice u Vrčeně, kaple sv. Prokopa – poutní 
mše svatá 

•  Sobota 15. 7. v 14.00 Partoltice, kaple Panny Marie Karmelské – 
poutní mše svatá 

• Neděle 16. 7. v 11.00 Oselce, kaple sv. Markéty – poutní mše svatá 
•  Neděle 16. 7. v 14.00 Klášter u Nepomuka, kostel sv. Markéty – 

poutní mše svatá 
•  Neděle 23. 7. v  11.00 Nepomuk, kostel sv. Jakuba – poutní 

mše svatá,
– v 16.00 arciděkanství, zahradní slavnost 

•  Neděle 30. 7. v 9.30 Kasejovice, kostel sv. Jakuba – poutní mše 
svatá 

• Neděle 30. 7. v 14.00 Kladrubce – pouť k sv. Anně 

Johann Wolfgang von Goethe, olejomalba od Josepha Karla Stielera, 1828
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Při cestě do Švýcarska si v roce 1797, když projížděl němec-
kým městem Hechingen, poznamenal: „Na mostě jsem viděl po 
dlouhém čase prvního svatého Nepomuka, což mi bylo zapo-
třebí na tak špatné cestě. Velmi krásný kostel.“ Ale vraťme se ke 
Goethovým lázeňským pobytům. Básník si Karlovy Vary přímo 
zamiloval, vrátil se do nich třináctkrát; poprvé v nich byl v roce 
1785. Přijel sem i v dubnu 1820 a zůstal téměř do konce května. 
Stal se tehdy svědkem oslavy sv. Jana Nepomuckého v předvečer 
jeho svátku 15. května. Jak bylo zvykem, pouštěly se při oslavě po 
vodě papírové lodičky se svíčkami. To jaro napsal Goethe několik 
básní a písní – a mezi nimi je také báseň V předvečer sv. Nepo-
muka. Je to jeden asi z devadesáti poetických výtvorů J. W. Goetha 
inspirovaných českým pobytem. Báseň o třech čtyřveršových 
strofách (v originále Sankt Nepomuks Vorabend, z němčiny do 
češtiny přeložil Antonín Hartl) nepatří k těm nejvýznamnějším, 
ale pěkně vystihuje tehdejší atmosféru při oslavě:

Plují světla v řeky vlně
a na mostě děti pějí,

zvonů zvuky tajuplně
z věží v zápal zbožný znějí.

 
Světla hasnou, hvězdy mizí!

Tak našeho světce tichý
zmizel duch, když nechtěl cizí

svěřené mu zradit hříchy.
 

Plujte světla, hraj mládeži,
pěj, ó dětský sbore, v plese,
pěj a hlásej hlas tvůj svěží,

ku hvězdám co hvězdu nese.
 
V Goethových verších jsou zvýrazněny zrakové a sluchové vjemy: 
důležitými motivy jsou SVĚTLA, HVĚZDY a pak ZVONY a HLAS 
DĚTÍ. To evokuje radostnou atmosféru slavnosti. Prostřední strofa 
nás náhle uvádí do opaku – do tmy (světla hasnou) a do ticha, 
mlčení (nevyzrazení zpovědního tajemství). Je to přeryv, kratičké 
připomenutí světcovy kruté smrti. Radost přítomná v první sloce 
se ale opět vrací, rozezní se v třetí, závěrečné strofě, a zejména 
v jejím posledním verši, kde Goethe mistrně vyjádřil Janovo vítěz-
ství nad smrtí: jeho hvězda (objevující se dle legendy na hladině 
Vltavy a poukazující na místo, kde leží jeho zmučené tělo), stoupá 
ku hvězdám, do nebe.

Německý text básně byl dokonce zhudebněn Hugem Wolfem 
(1860–1903), významným rakouským písňovým skladatelem, 
a dodnes je předními operními pěvci interpretován. Goethových 
básní zhudebnil tento skladatel více. Je autorem celkem asi sto 
sedmdesáti písní; zhudebňoval nejen texty německého génia.

Marie Bílková
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OVČÁCKÉ SLAVNOSTI 
krajského sdružení západočeského kraje

 
Koná se: 15. července 2023 | 9:00 - 18:00 

Kde: Farní zahrada arciděkanství v Nepomuku (vstup průjezdem
skrz budovu arciděkanství)
 Přesanické náměstí 1, Nepomuk 335 01

Vstupné: Dobrovolné

Těšte se na:
Krajská výstava ovcí a koz (krajský šampionát)
Závody ve střihání ovcí
Výstava drobných hospodářských zvířat (drůbež, králíci, holubi)
Vesnická olympiáda
Grilovaný ovčí sýr, jehněčí kotlík
Doprovodný program (tombola, králičí hop)
Ukázky zpracování ovčí vlny
Farmářské produkty z místních farem

svaz chovatelů ovcí a koz 
 vás srdečně zve na:

Nepomucké noviny / červenec 2023

22. a 23. července 2023, so+ne: 9-16 hod.
v Nepomuku v rodném domě A. Němejce

na nám. A. Němejce čp.129
vstup uličkou nahoře na náměstí vedle budovy bývalé školy

(největší budova náměstí)
Vystaveny budou zejména velkokvěté odrůdy denivek a několik raných odrůd mečíků. Součástí 
výstavy bude prodej velkého množství sazenic DENIVEK, KOSATCŮ, TULIPÁNŮ, dále bruty 
GLADIOL, OKRASNÉ ČESNEKY, OCÚNY, z bylinek různé druhy MÁTY a plody KANADSKÝCH 
BORŮVEK z naší zahrady. Budete si také moci objednat většinu vystavených odrůd denivek 
pro jaro 2024. Odborné poradenství zajištěno po celou dobu akce. Vystavuje Ing. Pavel  Novák. 
Vstupné dobrovolné. Informace o dalších letošních výstavách naleznete na  www.otto.cz/pavel

Kulturní centrum NEPOMUK srdečně zve na

V Ý S T A V U   D E N I V E K
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Vítězné tažení šachového klubu Dvorec  
a historický postup do druhé ligy po 44 letech

Šachová sezóna 2022/2023 byla pro náš klub nadmíru úspěšná. 
Do bojů jsme opět nasadili čtyři družstva ve všech krajských 

soutěžích. Družstvo A hrálo nejvyšší krajskou soutěž KP I. V před-
chozím roce nám k postupu chyběl opravdu jen kousíček, a proto 
jsme družstvo ponechali v osvědčené sestavě. Kapitán A týmu 
Petr Čekan nic nepodcenil a se svými spoluhráči zvítězil ve všech 
utkáních a jasně dominoval celé soutěži. Výsledkem je vytoužený 
postup do druhé ligy. Tím navážeme na výborné úspěchy dvorec-
kých šachistů ze sedmdesátých let, kdy hráči pražských oddílů 
museli hledat naše město na mapách, aby věděli, kde sehrají další 
utkání s pralesními šachisty, jak naše předchůdce v ostatních 
oddílech kdysi žertem nazývali.  

Družstvo B hrálo Krajský přebor II. V soutěži nebylo jasným favo-
ritem, přesto ale svědomitým přístupem poráželo jedno družstvo za 
druhým a pod kapitánskou taktovkou Daniela Marešky také zvítězilo 
ve všech utkáních, přičemž stejně jako A tým neztratilo ani bod. 

Náš klub tedy v letošním roce slaví historický „dvojpostup“!
V KP III se naše céčko pohybovalo v „klidných vodách" ve středu 

tabulky a nakonec skončilo na 9. místě.
V družstvu D v Regionálním přeboru mezi zkušenými mata-

dory tradičně dostávali příležitost i naši mladí šachisté. Ti tré-
nují každý pátek a každé pondělí pod vedením Zdeňka Flajšmana 
a jeho synů Pavla a Petra. 

Nejúspěšnějším hráčem našeho klubu se stal Jaroslav Česal. 
V družstvech A a B uhrál 19,5 bodu z 22 partií. Stoprocentní byl 
například i pater Jiří Špiřík, který za áčko uhrál dva body ze dvou 
partií. Na první šachovnici A týmu uhrál skvělý výsledek bez prohry 
náš nejlepší junior Pavel Flajšman, a to 7 bodů z 9 partií.

Před Novým rokem nás velice zasáhla zpráva, že jeden ze základ-
ních kamenů A týmu, mezinárodní mistr Ivan Hausner, onemocněl 
a brzy poté nás navždy opustil. Na jeho památku náš klub uspořádá 
dne 10. září 2023 v restauraci Sokolovna turnaj v bleskovém šachu. 
Toto klání bude uzavírat Nepomucký šachový festival, který bude 
probíhat od 1. do 9. září na nepomuckém arciděkanství. 
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Letem světem – příměstský 
tábor ve Vrčeni

Ve dnech 21.–25. srpna se chystá ve Vrčeni příměstský tábor s ang-
ličtinou a keramikou.

Zuzka Smithová učí angličtinu děti již 18 let metodou hravé anglič-
tiny a posunkové řeči. Děti její přístup baví a učí se tím pádem jazyk 
opravdu rychle. Tábor bude probíhat na zahradě J. a P. Kahounových, 
kde se nachází ateliér Keramiky U Mistrů. Bude se celý den mluvit 
anglicky a přitom modelovat z hlíny, budou se hrát hry a všichni se 
budou bavit.  

• Pro děti ve věku od 5 do 10 let
• Každý den bude věnován jiné anglicky mluvící zemi,  
ke které budou tematicky zaměřené výtvarné činnosti

Přihlásit se lze na https://zuzanasmithova.eu/
primestsky-tabor-s-anglictinou/

nebo telefonicky na číslech 773 118 605 a 728 043 148.

 

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem, kteří nás při našem celoroč‑
ním snažení podporují. Jsou to: firma KLAUS Timber a. s., restau-
race Sokolovna Nepomuk, firma Česal elektro s. r. o., Pekařství 
a cukrářství Jan Pondělík s. r. o., město Nepomuk a Arciděkan-
ství Nepomuk. 

Daniel Mareška, ŠK Dvorec



V  lesním klubu Divočátka 
v  Bezděkovci se pořád 
něco děje. Na konci května 
odstartoval projekt Komu-
nitní zahrada Bezděkovec. 
První akcí tohoto projektu 
byl rostlinný swap, který 
lze rozhodně považovat 
za úspěšný, bylo tam totiž 
všechno, co k  takové akci 
patří. Dobré jídlo, výměna 
pěstitelských přebytků i zku-
šeností, malování na obličej, 
oheň, krásné počasí a hlavně 
super účastníci. Prostě pravá 
nedělní pohoda. Další akce 
se nesly v pracovním duchu, 
šlo totiž o společné brigády. 
A nás moc těší, že tolik lidí 
přiložilo ruku k dílu, protože 
jedině tak můžeme dosáh-
nout cíle projektu, kterým 
je vybudování prostoru pro 

pravidelné setkávání, konání akcí, navazování nových přátelství, 
utužování sousedských vztahů a smysluplné trávení volného času 
na čerstvém vzduchu. To vše si žádá pořádné zázemí, zahrada tak 
bude vylepšena o přístřešek, nádrže na zachytávání dešťové vody 
a záhonky s jedlými keři, jahodami, bylinkami a květinami.

Za podporu projektu děkujeme Nadaci Via a  Kaufland 
Česká republika.

Zahálet nebudeme ani během letních prázdnin, kromě dalších 
akcí z výše zmíněného projektu nás čekají dva příměstské tábory 
a samozřejmě přípravy na další, již třetí školní rok. 

Za všechna Divočátka přejeme krásné léto a těšíme se na viděnou 
na některé z našich akcí nebo přímo v lesním klubu, kde je ještě pár 
volných míst pro nové parťáky. 

Pokud se o nás chcete dozvědět více informací nebo jen sledovat, 
jak se nám daří, navštivte naše webové stránky www.divocatka.cz, 
facebookovou stránku Lesní klub Divočátka a nebo si rovnou naplá-
nujte osobní návštěvu.

Barbora Bláhovcová, LK Divočátka
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Prázdninový čas ve Fénixu

Nejaktuálnější informace najdete na našem webu 
www.fenix-nepomuk.cz, facebooku @FenixNepomuk 

a na Instagramu – najdete nás pod celým názvem
Volnočasové centrum Fénix Nepomuk. Tel. 606 032 707, 

fenix@urad-nepomuk.cz 

Kancelář: pondělí až pátek 8:00–12:00 hodin 
nebo kdykoliv po telefonické domluvě

Děti z Fénixu zatancovaly 
při Mírovém běhu

V pátek 16. června se u nás v Nepomuku předávala mírová pochodeň 
v rámci Mírového běhu. Běžecké družstvo se skládalo ze zástupců 
různých zemí, např. Polska, Česka, Slovenska, Rakouska či Německa. 
Na náměstí A. Němejce před radnicí účastníci běhu všechny přihlí-
žející seznámili s historií a významem tohoto poselství. 

Naše Volnočasové centrum Fénix si pro tuto příležitost připravilo 
taneční vystoupení Tanečky s Klárkou Šelmátovou. Klárce bychom 
tímto chtěli poděkovat, neboť i přes svoji velkou vytíženost stačila 
s dětmi nacvičit krásné vystoupení. Během něj se prostřídaly čtyři 
taneční skupiny, dohromady tančilo 30 dětí. Na závěr běžci Mírového 
běhu předali Volnočasovému centru Fénix pamětní list.

Přeji krásný červencový čas.

Petra Voblizová 

Komunitní zahradu Bezděkovec 
společně zvelebili brigádníci

foto Milan Demela

foto Tereza Kotlanová
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V termínu 10.–14. července 2023 pořádáme příměstský tábor pro 
děti 7–11 let na téma Cesta kolem světa za pět dní. 
V ceně 2 250 Kč jsou zahrnuty strava a celodenní aktivity. Pro případné 
zájemce máme volné už jen jedno místo. Těší nás, že se kapacita tábora 
tak rychle naplnila.

Otevřený Fénix: Domluvte se a využijte vybavení ateliéru nebo zrca‑
dlového sálu jen pro sebe (bosu, velké míče, overbally, činky, jóga‑
matky). Vstupné 200 Kč/hod.

Pravidelné kurzy se nyní nekonají, ale pilně připravují, aby mohly 
v druhé polovině září začít. S radostí můžeme potvrdit, že se s největší 
pravděpodobností budou konat všechny kurzy z roku 2022/2023.

SPOLEK PRO PODHŮŘÍ, Z.S.  VÁS SRDEČNĚ ZVE NA  AKCI:

ŽÁKOVEC  &
   VOLÍNOVÁ

SOBOTA     29.7.2023 
od 15,00 hod 

NA PODHŮŘSKÉ NÁVSI

Na webových stránkách budou postupně přibývat aktuální semináře 
a kurzy. Přihlásit se budete moci na rezervačním systému Volnočaso‑
vého centra Fénix v druhé polovině srpna.
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NEPOMUK / červenec 2023

okolí Nepomuka / červenec 2023

Kulturní a informační centrum Nepomuk

Náměstí Augustina Němejce 126, 335 01 Nepomuk
Tel.: 371 591 167 / E-mail: infocentrum@nepomuk.cz

Otevírací doba Informačního centra: 
pondělí až neděle 8.30–11.30 a 12.00–17.00 hodin

Aktuální informace o akcích v Nepomuku a okolí najdete na internetu  
pod odkazem nepomuk.cz/obcan/udalosti

Změna programu vyhrazena. 
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do 28. 1. 2024 Báječná autíčka – výstava modelů nákladních automobilů 
nejrůznějších typů vyráběných v Československu v 60.–90. letech 20. století, 
Městské muzeum a galerie Nepomuk, výstava je součástí prohlídky muzea

do 28. 10. Secesní móda – výstava sběratelky Evy Hauptmannové, Městské 
muzeum a galerie Nepomuk, výstava je součástí prohlídky muzea

do 3. 9. Detail v krajině – výstava Fotoklubu Nepomuk, Městské muzeum 
a galerie Nepomuk, výstava je součástí prohlídky muzea

do 27. 8. Mezifáze, výstava artefaktů tvorby loutkových animovaných filmů 
Ondřeje Brýny, Městské muzeum a galerie Nepomuk, vstup zdarma, vernisáž 
1. 7. od 14.00 hodin

7. 7. V3Ska – vystoupení ska-reggae kapely, začátek od 20.00 hodin, Malá 
letní scéna Nepomuk, vstupné dobrovolné

14. 7. Michal Tučný revival Plzeň – vystoupení country kapely, začátek od 
20.00 hodin, Malá letní scéna Nepomuk, vstupné 100 Kč

15. 7. XXIX. nepomucké pivní slavnosti – pestrá přehlídka českého piva dopl-
něná multižánrovým hudebním programem a bohatým výběrem nejrůznějších 
dobrot pivní gastronomie, více info www.nepomuckepivnislavnosti.cz, hudební 
program od 12.00 hodin, náměstí A. Němejce, vstup zdarma

15. 7. Ovčácké slavnosti – chovatelský den Západočeského krajského sdru-
žení a krajská výstava ovcí a koz, doprovodný program, 9.00–18.00 hodin, farní 
zahrada arciděkanství Nepomuk, vstupné dobrovolné

21. 7. KATR – vystoupení heavy-hard rockové kapely z Plzně, začátek od 19.00 
hodin, Malá letní scéna Nepomuk, vstupné 100 Kč

22. 7. Nepomucké farmářské a řemeslné trhy – potravinový a řemeslný trh 
s živou hudbou (Duo Harhou), 8.00–12.00 hodin, náměstí A. Němejce

22. 7. Pohádka Rozpustilé bajky – krátké veselé pohádky s moudrým poučením 
zahraje Liduščino divadlo, začátek od 10.00 hodin, Městské muzeum a galerie 
Nepomuk, vstupné 50 Kč

22.–23. 7. Výstava denivek – 9.00–16.00 hodin, Stodola Rodného domu Augu-
stina Němejce, náměstí A. Němejce, vstupné dobrovolné 

28. 7. Petr Jablonský – zábavné vystoupení známého imitátora, začátek od 
20.00 hodin, Malá letní scéna Nepomuk, vstupné 100 Kč

29.–30. 7. Nepomucký trojúhelník – závod historických motocyklů a sajdkár, 
sobota tréninky od 8.30 hodin, v neděli závody – start 9.30 hodin, více na www.
amknepomuk.cz

Další akce pořádá Volnočasové centrum Fénix Nepomuk (www.fenix-nepomuk.cz) 
a Mateřské centrum Beruška (beruska-nepomuk.webnode.cz)

do 31. 12. 2027 Dřevěný čas – výstava, Muzeum Jižního Plzeňska v Blovicích

do 10. 9. Když krajina vypráví… – výstava představí výstupy z leteckého 
laserového skenování krajiny, Muzeum Jižního Plzeňska v Blovicích, út–ne 
10.00–17.00 hodin, vstup 20/15 Kč

do 13. 4. 2024 Pod ochranou svatého Floriana – výstava o historii a součas-
nosti požární ochrany, hasičské tradice a spolkové aktivity, Muzeum Jižního 
Plzeňska v Blovicích, út–ne 10.00–17.00 hodin, vstup 20/15 Kč

30. 6. – 2. 7. Měcholupská pouť – kolotoče, střelnice, labutě, houpačky, 
1. 7. přejezd přes lávku na kole a na trakaři, pouťová zábava od 20.00 hodin 
kapela Agnes rock

1. 7. 9. ročník cyklistického závodu Starý Smolivec – Dožice

1. 7. Elegie – hudební vystoupení, začátek od 19.00 hodin, Kemp Nový rybník, 
vstupné 200 Kč

2. 7. Jiří Adam – bubenická session, od 15.00 hodin, Ondřej Smeykal – koncert 
u jezera od 17.00 hodin, Klášter, vstupné 350 Kč, více na www.avatarclub.cz

4.–28. 7. Nejdelší noc – výstava k výročí srpových událostí 1968, Špejchar Ve 
Dvoře, Spálené Poříčí, od 10.00, 13.00 a 15.00 hodin, vstup 70/50 Kč 

5. 7. – 3. 9. Správná dvojka, panenka a medvídek – prázdninová výstava pro 
děti mladšího školního věku, ale také obdivovatele a sběratele hraček ze sbírky 
paní Boženy Rambalové, součástí výstavy je herna pro děti, Dům historie Přeš-
ticka, Přeštice, vstup 30/20 Kč

6. 7. Beseda s historikem k výročí Jana Husa – méně známé skutečnosti Husovy 
doby přiblíží pedagog a znalec historie Mgr. Jiří Novotný, zámek Spálené Poříčí, 
od 18.00 hodin, vstup zdarma 

7. 7. Disco – hudební program, začátek od 19.00 hodin, Kemp Nový rybník, 
vstupné 100 Kč

14. 7. Louis Cypher – hudební vystoupení, začátek od 19.00 hodin, Kemp Nový 
rybník, vstupné 200 Kč

21. 7. Žákovec & Volínová – hudební vystoupení, začátek od 19.00 hodin, Kemp 
Nový rybník, vstupné 200 Kč

22. 7. Memoriál Miroslava Šebka a Václava Havlíčka – hasičská soutěž 
v rámci ligy IX. okrsku, kategorie muži/ženy, start od 13.00 hodin, hřiště pod 
lesem, Chválenice

22. 7. Klier – hudební vystoupení, začátek od 19.00 hodin, Kemp Nový rybník, 
vstupné 200 Kč

22. 7. Dechparáda pod širým nebem 2023 – Memoriál Josefa Dědiče, XV. ročník 
přehlídky dechovek, TIC Přeštice, od 14.00 hodin, vstup zdarma 

26. 7. Disco – hudební program, začátek od 19.00 hodin, Kemp Nový rybník, 
vstupné 100 Kč

26. 7. Blovické osobnosti a jejich domy – komentovaná tematická vycházka, od 
17.15 hodin, sraz u kašny na Masarykově náměstí v Blovicích, pořádá Muzeum 
Jižního Plzeňska v Blovicích, vstupné 40 / 30 Kč

28.–30. 7. Blovický trial 2. ročník – sraz příznivců čtyřkolek, organizátor ATV 
club Litohlavy, Blovická cihelna, registrace 28. 7. od 17.30 hodin, start 18.30 hodin 

29. 7. Žákovec & Volínová – hudební vystoupení, od 15.00 hodin Podhůří na 
návsi, pořádá Spolek pro Podhůří  

29. 7. Parolet – hudební vystoupení, začátek od 19.00 hodin, Kemp Nový 
rybník, vstupné 200 Kč
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Před 10 lety, 21. července 2013,  
zemřel prádelský občan, 
pan Čeněk Schmidt,
jehož truhlářské výrobky byly proslulé.

O tichou vzpomínku na něj prosí 
manželka Božena se svými blízkými.

vzpomínka

KUPÓN NA 
ŘÁDKOVOU INZERCI

Jméno a příjmení:
Adresa:

Telefon/email:
Požadované č. vydání:
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Kupon slouží pro dodání řádkové inzrece v jednom vydání Nepomuckých novin o maximální délce 120 znaků včetně mezer a požadovaného kontaktu ke zveřejnění. 
Vyplněný kupón doručte do redakce Nepomuckých novin: KIC – Kulturní a informační centrum Nepomuk, nám. A. Němejce 126, 335 01 Nepomuk, Po–Pá 8.30-16.00 hod.

Dne 24. června tomu 
bylo 24 let, co zemřel 
náš drahý tatínek 
pan Václav Horník, 
 a 22. července uplyne 
29 let, kdy zemřela naše 
drahá maminka paní 
Anna Horníková.

Vzpomínají syn 
s rodinou a ostatní 
příbuzní.

vzpomínka

řádková inzerce

Dne 22. července 2023 uplynou 
dva roky, kdy nás navždy opustil 
Pepča Kovář ze Dvorce.

Stále vzpomíná maminka, sestra  
s rodinou a ostatní příbuzní a známí.

vzpomínka

Kdo je milován, není zapomenut.

Dne 5. července uplyne  
50 roků, co nás navždy opustil 
pan Václav Kubaň z Mileč.

Všem, kteří v tento den 
vzpomenou s námi, děkujeme.

Manželka a děti s rodinami

vzpomínka
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Zednické práce – omítky, malířské práce, obklady, dlažby, bourací práce 
a další práce dle domluvy. Tel. 721 757 399.

Prodám válendu s úložným prostorem, skříňkový šicí stroj, prošívanou 
péřovou deku a polštář, nepoužité. Tel. 774 208 862.

Š. Felicia 1,9 D Combi, r. v. 99, STK do 10/23, neshnilá, pojízdná, vše 
plně funkční, alu, zim. pěkná kola, najeto kolem 300 tis. km. Levně. 
Tel. 776 153 573.

Starší zachovalé pneu na Felicii 165x70x13 vč. alu disků po renovaci. 
Zimní i letní sada. Pěkné, dohodou. Tel. 776 153 573, Nepomuk.

Laminátové 5. dveře na Felicii, zelené, použité, ale bez závad. Již 
nepoužiji. Dále spousty náhradních dílů na Feldu. Vše levně, úklid. 
Tel. 776 153 573.

Pneu na veterány Š 105–130, 4 kusy zachované, neponičené. Pneu 
185x70x13, 4 ks, zánovní. Ceny dohodou, levně. Tel. 776 153 573, Nepomuk.
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RAKETOVÝ INTERNET
na 6 měsíců zdarma!

Rychlost 300 Mb/s

Instalace zdarma!

Ceny od 390 Kč měsíčně.




